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V  době, kdy píšeme tyto řádky, je počasí již typicky 
podzimní, dušičkovské. Ještě nedávno jsme mohli cho-
dit v  krátkém rukávu, nyní jsme vytáhli zimní bundy, 
připravujeme i šály a čepice.

Teploty ještě nejsou tak nízké, ale počasí již připomnělo 
výměnu letních pneumatik za zimní. 

Dne 1.10. uspořádalo Město setkání jubilantů. Osla-
venci se sešli odpoledne v  předsálí Radnice, kde jim 
zástupci komise sociální a  zdravotní, odboru sociální-
ho a zdravotního MÚ Pohořelice a vedení města pogra-
tulovali k narozeninám. Dále jsme si společně zazpívali 
s  Ing.  Štěpánem Pirnusem za  doprovodu harmoniky. 
Pěkné odpoledne pak završily melodie z operet a muzi-
kálů v podání umělců z Moravskoslezského národního 
divadla v Ostravě. Děkujeme za vzornou přípravu.

4.10. se zájemci přišli do místního kostela dozvědět ně-
které životní osudy sv. Františka z Assisi.

Na sobotu 8.10. připravily místní ženy „Babské hody“. 
Potěšitelné je, že se do  krojů obléklo několik mladých 
slečen a své maminky doprovázela i nastrojená děvčata. 
Věříme, že hodová tradice tak zůstane zachována i v bu-
doucnu. Pohořelické ženy obešly město za  doprovodu 
Amatérů z  Dobšic. Počasí sice nebylo nejlepší (oproti 
loňsku ale výrazně lepší), všechny ženy si udržely dob-
rou náladu a  zvaly na  večerní zábavu. Odpoledne se 
předvedly na Znojemské ulici před restaurací U Kašpár-
ků. Shlédli jsme i vystoupení souboru Rozmarýnek. Ho-
dová zábava večer se vydařila, byl plný sál a  ještě nás 
děvčata odměnila půlnočním překvapením – taneč-
ním vystoupením na  hudbu skupiny Boney M. Tanec 
byl zdařilý a  děvčata ho musela opakovat. Děkujeme 
za pěkné chvíle zábavy.

12.10. se v knihovně konala beseda o Chráněné krajinné 
oblasti Pálava.

15.10. uspořádalo SVČ Pohořelice pěkné sobotní od-
poledne „Den padajícího listí“. Účastníci se zdokonalili 
v přírodovědě a ještě se dobře pobavili.

V měsíci říjnu se konal v tanečním sále ZUŠ „Klavírní 
recitál pro nové piano Petrof “. Ve stejném termínu roz-
mál návštěvníky bavič Zdeněk Izer v kinosále. V pátek 
21.10. shlédli diváci po  roce koncert „Czech Virtuosi 
+ Esther Yoo. Hned další den jsme navštívili 6.ročník 
Pohořelického folkobraní, které připravili členové Máš 
Čas Bandu ve  spolupráci s  Městem. Jako hosté večera 
vystoupila českobudějovická skupina Nezmaři. Na dny 
28.-30.10. připravili pracovníci pohořelického Rybní-
kářství veřejný výlov rybníka Vrkoč.

I v listopadu se máme na co těšit.

Památka zesnulých 2.11. je za dveřmi a na hřbitovech se 
pečlivě uklízí. V zemích s křesťanskou tradicí je zvykem 
během tohoto dne či období navštívit hřbitov a rodinný 
hrob a rozsvítit na něm svíčku, či položit živé květiny, 
což symbolizuje víru ve věčný život. Je to čas tiché vzpo-
mínky na blízké, kteří již nejsou mezi námi a je to i čas, 
kdy se uvidí i širší rodina právě u hrobu.

Středisko volného času připravuje na pátek 4.listopadu 
již tradiční akci „Nebojte se strašidel.

V sobotu 5.11. vystoupí v kinosále Miroslav Donutil.

11.11. je dnem, který je věnovaný všem válečným vete-

pokračování na str. 2
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ZE ZÁPISŮ RADY MĚSTA

ránům. Tímto dnem si celý svět připomíná konec jed-
né z nejstrašnějších válek ve své historii I. světové války 
a oběti všech světových válek.

11. listopadu 1918 bylo ve  Francii podepsáno příměří 
mezi Spojenci a Německem. Tím byly ukončeny boje I. 
světové války na západní frontě. Při této příležitosti bu-
dou ráno v 8.15 hod. položeny květiny k pomníku ne-
známého vojína v Pohořelicích, taktéž k pamětní desce 
mjr. Jaroslava Hájka ve Staré Obci i na hřbitově obětem 
válek. Odpoledne pak ve  Smolíně k  pomníku obětem 
I.světové války.

11.11. je rovněž dnem, kdy se zahajuje ochutnávka 
a prodej mladých vín - Svatomartinská vína jsou první 
vína nového ročníku. Vinaři doporučují, aby se mladá 
vína vypila do Velikonoc, do kdy si uchovávají svou pří-
jemnou svěžest. 

Svatomartinské víno musí být vyrobeno z hroznů odrůd 
Müller Thurgau, Veltlínské červené rané, Muškát mo-
ravský (bílá vína) nebo Modrý Portugal a  Svatovavři-
necké (růžová a  červená vína). Hrozny musí pocházet 
z vinic na území České republiky. 

V  sobotu 12.11. pořádá v  sále Radnice studio Mellisa 
Vánoční jarmark.

Ve čtvrtek 17.11. oslavíme „Den boje za svobodu a de-
mokracii“. Tento den byly uzavřeny vysoké školy v Čes-
koslovensku v  roce 1939. Pokyn k tomu vydal Adolf 
Hitler po demonstraci v Praze po pohřbu studenta Jana 
Opletala (zemřel 15.11.). Opletal byl zraněn v průběhu 
pokojné demonstrace studentů při 21. výročí vzniku 
Československa. Tento den byl nazván Mezinárodním 
dnem studentstva. Ve  stejný den, ale o  50 let později, 
se uskutečnilo shromáždění studentů v Praze na Alber-
tově (r.1989). Pietní akt se změnil v demonstraci proti 
socialistickému zřízení. Po násilném zásahu příslušníků 
tehdejší Veřejné bezpečnosti na Národní třídě v Praze 
proti účastníkům průvodu začaly nepokoje, které pře-
rostly v tzv. „Sametovou revoluci“, v průběhu které došlo 
k pádu socialistického režimu v naší zemi.  

V sobotu 26.11. pořádá Město ve spolupráci se SVČ, ZUŠ 
a Klubem seniorů Vánoční dílny, kde se šikovní i méně 
šikovní budou moci naučit, jak připravit adventní výz-
dobu či drobný dárek do svých domovů. Vánoční dílny 
jsou spojeny se zahájením Adventu. Adventní období 
trvá 4 neděle a je ukončeno západem slunce na Štědrý 
den. První adventní neděle letos připadá na  27.listo-
pad. Toto období by mělo sloužit k duchovní přípravě 
na oslavu příchodu Ježíše Krista.

V  listopadu předpokládáme přesun ordinací lékařů 
zčásti do objektu bývalé ZŠ na ulici Šumické, zubní or-
dinace pak do křídla „B“ MěÚ Pohořelice na Vídeňské 
ulici. Následně budou zahájeny stavební práce v  pro-
storách zdravotního střediska. Zhotovitel bude vybrán 

v průběhu listopadu. Pokračují práce na úpravě výjezdu 
z průmyslové zóny na ulici Vídeňská. Úpravu křižovatky 
provádí firma IMOS, chodníky, veřejné osvětlení, auto-
busové zastávky pak zajišťuje společnost VS Build. Žá-
dáme občany i pracovníky o trpělivost. Provádění prací 
za plného provozu přináší různá omezení, kterým se ale 
nedá vyhnout. V zadním traktu venkovních sportovišť 
na  ulici Dlouhé (za  sportovní halou a  objektem SVČ) 
buduje společnost AŽD Praha dětské dopravní hřiště, 
které bude sloužit dopravní výchově dětí i  dospělých. 
Firma Zajíc provádí stavební práce na hasičské zbrojnici 
na ul. Tyršova.

Prosincové akce zahájíme  Mikulášskou besídkou 2.12. 
u kostela. Pořádá SVČ.

V  sobotu 3.12. se můžeme těšit na  Vánoční posezení 
u cimbálu. Pořádá Město a Mužáci. Ve stejný den se za-
pojí ZUŠ do akce „Česko zpívá koledy“.

Dne 10.12. se uskuteční další ročník soutěže o nejlepší 
bramborový salát.

Budeme se těšit na  tradiční předvánoční vystoupení 
škol a kroužků. 

Následovat budou samozřejmě i  další akce, ale o  těch 
bude informovat další číslo Pohořelických listů, resp. 
upoutávka na ně bude zveřejněna obvyklým způsobem.

Myslíme, že nabídka akcí ve  městě je skutečně pestrá 
a že si každý může najít tu svou akci podle svého zamě-
ření.

Přejeme všem občanům pěkně prožitý listopad a věřte, 
že se mlhavé a pošmourné počasí dá prožít i docela pří-
jemně – např. s otevřenou lahví svatomartinského vína, 
se svařeným vínem při svíčkách na  adventním věnci, 
nebo při přípravě výzdoby a výrobě dárků pro nejbližší.

Ing. Josef Svoboda, starosta
Bc. Miroslav Novák, místostarosta

65. schůze Rady města konaná dne 5.10.2016 projed-
nala mimo jiné tuto problematiku:

uložila strážníkům městské policie ve spolupráci s Po-
licií ČR zpracovat návrh dalšího rozvoje kamerového 
systému ve městě.

schválila pořízení malotraktoru od firmy Nejedlý.

schválila návrh Smlouvy o realizaci překládky sítě elek-
tronických komunikací č. VPI/MJ/2016/00141 – „VPIC 
Pohořelice, Brněnská 2 – úprava vstupu“ předložený fir-
mou Česká telekomunikační infrastruktura a.s. Praha.
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schválila Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného 
břemene č. 1 030 C 16/59 na stavbu „Pohořelice – Velký 
Dvůr kanalizace“ s ČR-Státní pozemkový úřad.

schválila finanční příspěvek ve výši 5000 Kč z rozpočtu 
města TJ Sokol Pohořelice na účast člena oddílu silové-
ho trojboje na Mistrovství Evropy v benchpressu.

schválila záměr pronájmu části pozemku města p.  č. 
2137 v k. ú. Pohořelice nad Jihlavou.

schválila rozpočtové opatření města č. 8/2016.

66. schůze Rady města konaná dne 12.10.2016 projed-
nala mimo jiné tuto problematiku:

schválila rozpočtové opatření města č. 9/2016.

schválila vyprojektovat v domě Znojemská č.p. 546, 890 
v  rámci jeho revitalizace elektrické vytápění, umístění 
podružného měření studené vody na  WC a  přípravu 
teplé vody elektrickým ohřívačem pro každý byt.

Mgr. Renata Babčanová
MěÚ Pohořelice

KULTURNÍ AKCE ŘÍJEN 2016

Pozvánka na zahájení Adventu v Pohořelicích

V sobotu 26. listopadu 2016 vás zveme na tradiční akci 
„Zahájení Adventu v  Pohořelicích“. Můžete navštívit 
Adventní dílny, které budou v  sále Radnice - pořádá 
SVČ Pohořelice. Další dílny budou v budově ZUŠ Poho-
řelice ulice Kostelní – pořádá ZUŠ Pohořelice a v Klubu 
seniorů na hotelu Pfann – pořádá Klub seniorů.

Všechna místa budou otevřena od 14:00 hod. Program 
u kostela Sv. Jakuba bude  zahájen v 15:00 hod. vystou-
pí Atelier Mgr. Pavla Kratochvíla a skupina MONTY & 
NEKAPELA.

Podrobné informace na www.pohorelice.cz

Alena Bilavčíková, KIC

Tradiční Vánoční posezení u cimbálu

Město Pohořelice a Mužáci z Pohořelic Vás zvou na tra-
diční Vánoční posezení u cimbálu. V sobotu 3.12.2016 
od 19:00 hod. v sále Radnice.

Vánoční folklorní program doprovodí CM Kasanica 
z Mikulova.

Vstupné 100,- Kč. Občerstvení zajištěno.

VÁNOČNÍ NADĚLOVÁNÍ

Vážené občanky, vážení občané,

ačkoli jsme se teprve nedávno definitivně rozloučili s lé-
tem, ti připravenější z nás již myslí na Vánoce. V posled-
ních dnech se na nás obrátilo již několik spoluobčanů 
s dotazem, zda i pro letošní rok plánujeme vánoční na-
dělování dětem z rodin v našem ORP, kterým se příliš 
nedaří. Vážíme si zájmu lidí, kteří chtějí vlastní snahou 
přispět k vytvoření pravého kouzla Vánoc ve všech do-
movech. Proto vedení města opět oslovilo pracovnice 
sociálního odboru, které Vánoční nadělování organizo-
valy i v minulých dvou letech, a společně jsme vymysleli 
způsob, jak obdarovat právě ty nejpotřebnější vhodným 
dárkem. 

Všichni, kteří mají zájem se zapojit do Vánočního na-
dělování, mohou kontaktovat přímo pracovníky sociál-
ního odboru (tel. 590  301  354 a kl. 355). Zde si sami 
vyberou dítě, pro které dle vlastního výběru a možností 
zakoupí dárek. Celá akce bude probíhat naprosto ano-
nymně. Dárce uvede pouze pohlaví a věk dítěte, které-
mu chce dát dárek a sociální pracovnice si tohoto dárce 
přiřadí k  vybranému dítěti. Jména obdarovaných dětí 
zůstanou v  anonymitě, znát je budou pouze sociální 
pracovnice, které pak dárky před Vánocemi rozvezou 
do vytipovaných rodin. Pokud nám dárky přinesete již 
zabalené, velmi nám tím celou akci usnadníte. A ještě 
prosíme – určitě nám všem jde o to, abychom děti potě-
šili, a proto darujte pouze věci nové a nepoškozené!

Zakoupené dárky mohou dárci přinést na odbor sociál-
ní a zdravotní při MěÚ Pohořelice do 5. prosince 2016. 
Děti, pro které nikdo žádný dárek nepřinese, obdarují 
sami pracovníci Městského úřadu Pohořelice dárky za-
koupenými z peněz, které mezi sebou vyberou.

Věříme, že až budete sedět u vánočního stromku, v kru-
hu svých nejbližších, potěší vás u srdce myšlenka, že ně-
kde jinde, v  jiné rodině, vykouzlil váš dárek úsměv na 
rtech cizího dítěte.

Všem, kteří se zapojí do Vánočního nadělování, předem 
děkujeme.

vedení města Pohořelice 
a pracovnice sociálního a zdravotního odboru

Městského úřadu Pohořelice
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BESEDA NA TÉMA CHKO PÁLAVA

Ve středu 12.10.2016 k nám do knihovny přijel RNDr.
Jiří Matuška, aby nám něco pověděl o  CHKO Pálava. 
Beseda byla pro veřejnost v 17 hod. a byla velice pou-
tavá. Všichni poslouchali se zaujetím. První část besedy 
byla zaměřena na historii vzniku CHKO Pálava a na ce-
lek jako takový. Druhá část na některá zvířata a rostliny 
v CHKO. Nevím jak ostatní, ale já se dozvěděla spoustu 
věcí, které jsem o Pálavě nevěděla. Beseda trvala dvě ho-
diny a účast byla hojná.

Dopoledne nám RNDr.  Matuška udělal besedu i  pro 
žáky 4. ročníku. Bylo vidět, že si vše připravil přímo 
na míru pro tyto malé posluchače. Jen okrajově se dotkl 
legislativy. Více se zaměřil na přírodu. Povídání zpest-
řil také různými historkami a mýty k místům na Pálavě. 
Děti se celou dobu hlásily se svými otázkami či připo-
mínkami. Pan Matuška jejich dotazy musel utnout, pro-
tože jinak by beseda trvala ještě nyní. Bylo vidět, že děti 
téma opravdu zajímá.

Děkujeme tímto RNDr. Matuškovi za obě besedy, kte-
ré dělal pro naši knihovnu zcela zdarma. Po ukončení 
odpolední besedy mu bylo alespoň předáno dobrovolné 
vstupné, za které tímto děkujeme návštěvníkům.

Martina Minaříková, knihovnice

KNIHOVNA ROKU 2016

Naše knihovna se letos přihlásila do této soutěže v kate-
gorii „významný počin v poskytování veřejných a infor-
mačních služeb“. Myslím si totiž, že prostory, do kterých 
se v roce 2015 naše knihovna přestěhovala, si zaslouží 
uznání. A  také to, že kompletní rekonstrukci budovy 
bývalé Radnice hradilo město pouze z vlastních zdrojů 
částkou zhruba 25 milionů korun. Ovšem překvapení 
z dopisu z Ministerstva kultury se nedá popsat. Uvnitř 
byla pozvánka do  Zrcadlové kaple Klementina na  vy-
hlášení výsledků. A tak jsme se s paní Hákovou vyda-
ly 13.10.2016 do  Prahy. Byl to moc hezký pocit, když 
byla naše knihovna jmenována mezi těmi osmi, které 
byly na cenu nominovány. Cenu jsme nakonec nezíska-
li, ale i tak si myslím, že je to krásné umístění v rámci 
celé České republiky. Díky za toto umístění samozřejmě 
patří Městu Pohořelice, neboť oceněna byla zdařilá re-
konstrukce.

Martina Minaříková, knihovnice  

BESEDA
KARMICKÁ NUMEROLOGIE
A ČAKRY A JEJICH ENERGIE

Ve  středu 21.9.2016 byla v  městské knihovně beseda 
s  paní Evou Matulovou na  téma Karmická numerolo-
gie a čakry a  jejich energie. Účast byla hojná. Je vidět, 
že toto téma zajímá spoustu žen v Pohořelicích a okolí.   
Pro mne vše, o čem paní Matulová mluvila, bylo nové. 
A  proto jsem byla velmi překvapena, co vše se člověk 
dozví ze svého data narození.

Beseda byla velmi příjemná, srozumitelná a  strhující. 
Spousta posluchaček si dělala poznámky. Myslím si, že 
snad každý si po návratu domů svá čísla spočítal. Paní 

Matulová je velmi milá a veselá dáma. Byla také velmi 
laskavá a i po ukončení besedy se dále věnovala poslu-
chačkám. Některé beseda tak nadchla, že si vzali vizitku 
pro domluvení osobní schůzky. Děkujeme tímto paní 
Matulové za  příjemně strávený podvečer a  těšíme se 
na její další besedu.

Martina Minaříková, knihovnice
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HODY 2016

Tak a  máme za  sebou další ročník „Babských hodů“. 
Tento ročník se nám velice vydařil, i když se zpočátku 
zdálo, že okolnosti spíše stojí proti nám.

Začalo to tím, že jsme se na  konci května dozvěděly, 
že prezidentská kancelář posunula termín avizovaných 
krajských voleb – hádejte na kdy – no ovšemže na náš 
termín. To už jsme ovšem s  termínem hodů nemohly 
nic dělat – kapelu a kroje prostě z měsíce na měsíc ne-
přesunete. Díky vstřícnosti tajemníka Městského úřadu 
Pohořelice – p. Zdeňka Blechy – se hody mohly konat, 
když vyčlenil jako volební místnost klubovnu na hotelu 
Pfann. DĚKUJEME!!!!

Velice nás mrzelo, že Mužský folklórní soubor Mužáci 
odmítl pokračovat v naší folklórní spolupráci a neúčast-
nit se odpoledních hodových zahrávek „U  Kašpárků“, 
kam každoročně směřuje konec naší obchůzky se slav-
nostním nástupem. V  tomto odpoledni nás podpořil 
folklórní soubor Rozmarýnek a potřebnou „chlapskou 
atmosféru“ dodal p.  Ivoš Janičata s  harmonikou. Ro-
zezpívali jsme opravdu skoro všechny. Ivoši, DĚKUJE-
ME!!!! 

Děkujeme i p. děkanovi Jaroslavu Svobodovi za žehnání 
vína v kostele. Snad je trochu škoda, že si víc lidí neudě-
lalo čas přijít se na nás na těch dvacet minut podívat. Je 
to moc pěkné, tolik krojů v kostele, a když tam potom 
zahraje kapela….nádhera. Nestihli jste to letos? Příští 
rok v 10 hodin jsme tam zase! Pane děkane, DĚKUJE-
ME!!!!

A pak už nás čekalo jenom to dobré.

Hodové stárky s  výbornou náladou už kvůli tomu, že 
kroje z půjčovny paní Vaňkové z Velkých Němčic jsou 
prostě krásné a  počasí si také nakonec dalo říct. Naši 
osvědčení sklepníci, příjemný kočí se spřežením, pro 
kterého nic nebyl problém a skvělá kapela za zády. 

Letošní rok jsme trochu změnily trasu obchůzky, aby-
chom lépe stíhaly lokalitu Polní a byly jsme mile překva-
peny, jak hezky na nás „novousedlíci“ reagovali. Je pří-
jemné vědět, že se sem stěhují lidé, kteří v tomhle městě 
chtějí žít, nejenom přespávat.

Večer plný sál lidí, kteří se výborně bavili, aniž by nám 
někdo narušoval hodovou zábavu nějakými zbytečnými 
výtržnostmi, povedené půlnoční překvapení – a  věřte, 
že  vždycky máme pořádnou trému a  pak tanec a zase 
tanec až do rána.

Děkujeme všem, kteří nám otevřou na obchůzce, kteří 
se na nás přijdou podívat na odpolední zahrávky, kteří 
si s námi přijdou zatančit večer. Je to hodový den nás 
všech a bez vás by naše snažení nemělo smysl. A proto 
vás už teď zveme na další ročník hodů, které budou 7. 
října 2017.

Děkujeme:
• fotbalistům TJ Sokol Pohořelice za zapůjčení autobusu
• p. Bartoňovi a jeho lidem z technických služeb města 

za ochotu a vstřícnost
• za zázemí Marcele Bravencové, Evě Langové, Emě Vy-

strčilové, Veronice Janočkové
• Aničce Kašpárkové za úžasný bramborový salát
• všem sponzorům, díky kterým se akce může konat

Město Pohořelice, Sušárna Pohořelice s.r.o, Cyrmex lé-
kárna, DB Oil s.r.o-R.Pařil, DHL Supply Chain s.r.o., 
Optik Osička, Hospoda u Kašpárků – J. Kašpárek, Bz-
duch Petr –maso, uzeniny, Rybníkářství Pohořelice, a.s., 
Pekařství Ing.  Rostislav Vedral, Autodoprava Tomáš 
Cikl, ABK 99, s.r.o, Obkladačské práce Marko, Beon 
František Beneš, Le Café hotel a restaurace Pohořelice

Hodové páry 2016
1) Ivana Kohútová, Zuzana Štrbíková
2) Pavlína Šedá, Iveta Marko
3) Stanislava Popelová, Daniela Trumpešová
4) Bohumila Kolínková, Andrea Švecová
5) Šárka Ferbyová, Renata Rouzková
6) Hana Mlýnková, Jana Sedláčková
7) Lenka Blahová, Radka Kurimaiová
8) Daniela Hlavsová, Lucie Šťastná
9) Tereza Kaplanová, Lucie Kinclová
10) Eva Rudolfová-Trumpešová, Martina Kachyňová
11) Gabriela Kubíčková, Lenka Sosnarová

Sklepníci: Petr Odvářka, Jirka Černý
Kapela: Amatéři z Dobšic

Za hodové ženy Ing. Ivana Kohútová
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STŘEDISKO VOLNÉHO ČASU
AKCE NA MĚSÍC ŘÍJEN

Nebojme se strašidel – Netradiční lampionový 
průvod

SVČ Pohořelice pořádá v  pátek 4.11.2016 již tradiční 
lampionový průvod „Nebojme se strašidel“. Pro malé 
děti doporučujeme světýlko nebo lampión, aby se ne-
bály. Můžete si vzít i kostým, který bude vhodný k naší 
akci.  Letošní ročník bude jiný v  tom, že se zaměříme 
na rok 1912 a vtáhneme vás prostřednictvím skvělého 
programu do  nezapomenutelných situací a  dějů.  Těšit 
se můžete na  výbornou atmosféru s  našimi strašidly 
v místním parku, konírně i na náměstí.

Začátek akce je v 17:00 hod. na parkovišti před kostelem 
v Pohořelicích. 

Zahájení Adventu v Pohořelicích

Součástí zahájení Adventu v  Pohořelicích budou naše 
adventní dílny, které se uskuteční v  sobotu 26.11.2016 
od 14:00 hod. v sále radnice. Připraveny pro vás budou  
dílny a  workshopy, ve  kterých si pod vedením našich 
výtvarníků můžete pro vlastní potřebu zhotovit vánoční 
dekorativní předměty. Srdečně zveme na naši akci.

Drátkování pro dospělé

Po roční odmlce otvíráme kurz Drátkování pro dospělé. 
První schůzka proběhne v pátek 18.11.2016 v 18:00 ho-
din na SVČ Dlouhá 3, lekce budou vždy v pátek jednou 
za  14 dní.  Cena za  jednotlivý vstup je 180,- Kč, cena 
za celý kurz (6 lekcí po 3 hodinách) je  1.000,- Kč. Kurz 
je vhodný pro začátečníky i pokročilé.

Přihlášky jsou k dispozici na SVČ Dlouhá. Bližší infor-
mace na tel. 601 326 807 u Marcely Cirhanové.

Kurz keramiky pro dospělé 

V listopadu zahájí také Kurz keramiky pro dospělé a to 
v úterý 8.11.2016  v 18:00 hodin na SVČ Tyršova. Cena 
kurzu je 1.300,- Kč (6 lekcí po  3 hodinách). Kurzy se 
budou konat vždy v úterý jednou za 14 dní a není možné 
přihlásit se na jednotlivé lekce.

Přihlášky jsou k dispozici na SVČ Dlouhá. Bližší infor-
mace na tel. 601 326 807 u Marcely Cirhanové.

Klub mládeže Oáza a Informační centrum 
mládeže „Nenuď se doma a přijď !!!“

Zveme všechny do našeho klubu mládeže „Oáza“, kte-
ří se rádi baví, mají rádi neformální přátelská setkání 
a kteří se chtějí podílet na přípravě programu. Nalezne-
te zde také stánek s informacemi, které se týkají života 
mladých lidí.

OTEVÍRACÍ DOBA klubu pro školní rok 2016/2017:
čtvrtek: 16:00-19:00 hod.
pátek: 16:00-20:00 hod.
sobota: 15:00-20:00 hod.

Registrace do klubu 100,- Kč/šk. rok.
Návštěva klubu bez registrace 20,- Kč.
Služba: Josef Heneš, Michaela Kůrková
Vedoucí klubu: Mgr. Jan Rozehnal

Akce klubu mládeže Oáza:

10.11.2016 | čtvrtek
Cestovatelská přednáška Kyrgystán Jakuba Vengláře

11.11.2016 | pátek
Turnaj v ping-pongu 

19.11.2016 | sobota
Lanové aktivity v parku

25.11.2016 | pátek
Druhý filmový večer

kolektiv SVČ

Moje cesta na juniorské Mistrovství světa 
v Ultimate frisbee

Jmenuji se Matěj Kurka a hraji Ultimate frisbee v týmu 
Létajících kaprů na  SVČ Pohořelice. V  průběhu led-
na jsem se dozvěděl o  juniorském Mistrovství svě-
ta i  o  možnosti se přihlásit do  juniorské reprezentace 
(do  20 let). Českou juniorskou reprezentaci je velice 
jednoduché kontaktovat. Každý mladý hráč se může re-
gistrovat na  webových stránkách, kde jsou veškeré in-
formace. Příprava ze začátku byla individuální. Doporu-
čili nám hody, cviky a běhy nad rámec tréninků v našich 
domovských klubech. Tato příprava trvala tři měsíce 
a poté bylo na řadě první společné soustředění. 

Soustředění bylo o víkendu. Dorazil jsem o půlnoci, ni-
koho jsem neznal a šel spát. Ráno jsem se vzbudil, nas-
nídal a čekal nás výběh. Při výběhu jsem nestíhal a uví-
tal tak krátké pauzy, kdy se všichni navzájem představili. 
Po  výběhu rychle do  kopaček a  začalo jedno cvičení 
za druhým. Pauza na oběd, odpočinek a odpoledne hra. 
V neděli byl trénink pouze dopoledne, abychom se stihli 
vrátit domů. Odpoledne jsem byl tak unaven, že jsem 
nastoupil do špatného vlaku a udělal si výlet do Prahy. 
Stejně probíhalo i druhé soustředění a pokaždé se zvýši-
ly moje výkony i má motivace si na MS zahrát. Nakonec 
se mi podařilo se probojovat do užšího výběru a čekala 
mě cesta do Polska.

Mistrovství se konalo od 30. července do 6. srpna v Pol-
sku ve  městě Wroclaw. Samotný turnaj se odehrával 
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na  třinácti hřištích v  jednom areálu. Nikdy jsem nic 
podobného neviděl. Cesta na  mistrovství byla dlouhá, 
z  Pohořelic jsem byl jediný, kdo reprezentoval, a  tak 
jsem putoval sám do Pardubic, kde už čekali spoluhráči. 
Ubytování bylo na studentské koleji, a když jsme dorazi-
li na místo, uvítal nás pokřik: “Kdo neskáče není Čech”, 
který skandovaly snad všechny národy z balkónů kolejí. 
Super pocit být takto vítán a zároveň jeden z příkladů 
skvělé atmosféry na celém turnaji.

V  prvním dopoledni jsme měli trénink a  zaučení 
do chodu obdobných turnajů, odpoledne nás čekal za-
hajovací ceremoniál, kde gradovalo všudypřítomné ve-
selí. Po ceremonii byla první show-game. Vrátili jsme se 
na kolej a připravili na důležitý zápas s Rusy další den. 
Rusko jsme porazili v  tzv. Universe pointu (poslední 
rozhodující bod). Odpoledne jsme si zahráli s  největ-
ším favoritem i pozdějším vítězem turnaje s USA. Byla 
to pro každého hráče obrovská dřina i škola a nakonec 
jasná výhra pro americký tým. Denně jsme takto hrá-
li přibližně dva zápasy. Rozcvička a rozházení před zá-
pasem trvá tři čtvrtě hodiny, pak následoval samotný 
zápas, do kterého jsme dali vše. Po zápase následovalo 
krátké procvičení a protažení. Stravování bylo zajištěno 
přímo v areálu, dalo se stíhat, i když jsme hráli v čase 
oběda. Podobně probíhaly i další dny, jen soupeři se mě-
nili. Hráli jsme postupně s Itálií, Francií, Velkou Britá-
nií, Indií, Švédskem, Holandskem a nakonec s Polskem. 
Česká reprezentace v  kategorii open (muži) obsadila 
celkové 16. místo z 29 týmů. Na mistrovství hrála žen-
ská juniorská reprezentace. Holkám se dařilo a nakonec 
skončily na desátém místě. V průběhu mistrovství byly 
pořádány různé doprovodné akce pro hráče, takže jsme 
byli v kontaktu i s jinými národy. Například ve čtvrtek 
večer byla trade-night, kde si téměř každý vyměnil dres. 
Páteční beach party se bohužel kvůli počasí musela zru-
šit. Poslední den se hrály už pouze finálové zápasy a nás 
čekala cesta domů, která byla mírně depresivní. A proč? 
Končil nejlepší týden mého života a  já přemýšlel nad 
tím, jestli ještě něco podobného zažiji. Jedno však vím 
jistě, určitě se o to znovu pokusím.

Během turnaje jsem poznal spoustu nových lidí se stej-
ným zájmem. Nezaznamenal jsem žádný konflikt, každý 
si s  každým rozuměl a  každý se s  každým bavil. Před 
turnajem jsem měl menší obavy, jak bude turnaj vypa-
dat po  stránce „Spirit of the game“ (soubor pravidel, 
díky kterým je možno hrát Ultimate bez rozhodčích), 
protože na  tomto turnaji šlo opravdu o hodně, ale vše 
fungovalo skvěle a  bez problémů. Během celého roku 
jsem poznal spoustu přátel, zažil spoustu zážitků, neli-
tuji stráveného času ani investovaných peněz. Největší 
výhodou Ultimate frisbee je rozhodně skvělý kolektiv 
lidí, kteří navzájem respektují pravidla. Tak neváhejte 
a přijďte si to zkusit.

Matěj Kurka, člen týmu Létající kapři SVČ Pohořelice

VÁNOČNÍ JARMARK

Vážení občané Pohořelic a okolních obcí, 

srdečně vás zveme v neděli 20. listopadu 2016 od 10. 00 
hodin do areálu Odborného učiliště ve Cvrčovicích, kde 
se bude konat tradiční VÁNOČNÍ JARMARK.

Přijďte si poslechnout také vánoční vystoupení žáků 
ZUŠ Pohořelice, které proběhne na  závěr Jarmarku 
v 16:00 hod. 

Celý den máte možnost shlédnout výrobky našich žáků, 
můžete se těšit na vánoční punč, zabíjačkové speciality, 
masovou pánev, frgále, čaje, marmelády, koření, sýrové 
výrobky, perníčky, cukrovinky a vše, co symbolizuje Vá-
noce. Budou zde k vidění ukázky různých rukodělných 
technik – výstava obrazů pana Růžičky ze Židlocho-
vic, aranžérské výrobky, drátkování, slaměné ozdoby, 
řezbářské výrobky, šité ozdoby, výrobky z vosku, z prou-
tí a vánoční zboží, které si můžete zakoupit a udělat ra-
dost svým blízkým.

Na Vaši návštěvu se těší
žáci a zaměstnanci OU Cvrčovice

PEČOVATELSKÁ SLUŽBA

Vážení občané, Charitní pečovatelská a  ošetřovatelská 
služba Břeclav se sídlem v  Pohořelicích na  penzionu 
Tyršova 234 vám nabízí pomoc v  situaci, kdy již sami 
nezvládáte vše jako dřív nebo když vaši rodinní přísluš-
níci nemají tolik času jak byste si to přáli. Pomoc se týká 
při vyřizování na poště, úřadu, u lékaře, při vyzvedávání 
léků v lékárně, při nákupech  každodenních  i v přípa-
dě potřeby větších , dále při úklidu vaší domácnosti, při 
péči o vaši osobu – koupání, mytí vlasů, apod.

Zárukou dobře odváděné práce a  naší profesionality 
jsou desítky spokojených spoluobčanů ve vašem městě 
a jeho okolních vesnicích . Obraťte se s důvěrou na nás, 
jsme tu pro vás každý den od pondělí do pátku od 7:00 
do 15:30 hod.

Za Charitní pečovatelskou službu v Pohořelicích
p. Jitka Petříková, tel. 734 510 661
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ZUŠ POHOŘELICE

JDEME NA TO

„Tak jdete zas na  to, paní učitelko?“ ozvalo se za mou 
nedávno při cestě do  školy. Otáčím se, zdvořile odpo-
vídám a známý hlas pokračuje: „A jak to tam v té vaší 
škole vlastně máte?“ Trochu váhám nad smyslem polo-
žené otázky a pro jistotu hned milou paní zvu na říjnový 
Klavírní recitál, spojený s požehnáním nového koncert-
ního křídla: „Bude to velká sláva, křtít bude pan děkan 
a přijdou i zastupitelé a radní města.“ A to jó, a to jó,“ 
odpovídá paní, spiklenecky zamrká, pohodí hlavou 
a rozšafně dodává, „no, to máte dobrý, … sem ta něja-
ká ta akcička, pár koncertíků, uděláte si radost  a rok je 
hned pryč, že?“

Loučíme se. Spěchám po  kočičích hlavách s  klíčem 
v ruce a než stačím otevřít vchodové dveře školy, před 
očima mně poskakují tituly „akciček“, které na nástěn-
ce ve sborovně pod velkým názvem „Plán akcí na škol-
ní rok 2016/2017“ spořádaně sepsané trpělivě čekají 
na provedení.

Můžeme začít aktivitami, které probíhají celoročně: be-
sídky, koncerty, výtvarné dílny a výstavy, účast v soutě-
žích, populární Noci ve škole, dnes už osvědčená spo-
lupráce s  MŠ (výuka integrované přípravky, Hudební 
hrátky, výtvarné dílny, keramický kroužek) a nově i kur-
zy pro veřejnost (šití nebo studium folklórního tance 
a zpěvu.)

Ale již teď se pilně připravujeme na  čas předvánoční 
a těšíme se, že svou prezentací přispějeme k pěkné atmo-
sféře, např. na Vánočním jarmarku - v neděli 20.11.2016 
OU ve Cvrčovicích nebo na Zahájení adventu - v sobotu 
26.11., které tradičně pořádá město Pohořelice. Hudbou 
budeme provázet také Košt bramborového salátu, oblí-
benou soutěž Klubu seniorů v sobotu 10.12. na radni-
ci. A určitě nebudeme ani letos chybět na Česko zpívá 
koledy (termín bude upřesněn dodatečně), odkud si 
můžete odskočit a potěšit sebe nebo své blízké vlastním 
výrobkem z  naší Vánoční dílny.  Samostatnou „akcič-
kou“ školy bude jako už každý rok prosincová návště-
va denního stacionáře Gaudium v  Brně, kam jezdíme 
zpíváním koled zpříjemnit klientům denního stacio-
náře pro mentálně postižené adventní dobu. A když se 
„přehoupnou“ Vánoce, rádi s vámi 12.1.2017 v místním 
kostele oslavíme nový rok, jak jinak, než Novoročním 
koncertem. Přesně za 14 dní, 26.1.2017 přijde na řadu 
Taneční koncert pod vedením nové paní učitelky, Zu-
zany Mašterové. Po loňském úspěchu Učitelského kon-
certu si mohou i v letošním roce umění svých pedagogů 
přijít poslechnout žáci a všichni naši další příznivci. No, 
a to se budou pomalu blížit Velikonoce, na které máme 
také vymyšlený program. V květnu pak vyvrcholí pre-
miérou a dvěma reprízami celoroční příprava muzikálu 
Lví král 2. Miss úlet – Miss výtvarný model tentokrát 
bude probíhat 30.5.2017 v rámci akce ZUŠ Open, který 

je podporován z nadačního fondu Magdalény Kožené. 
V červnu se školní rok uzavře Slavnostním koncertem, 
účastí na Pohořelických slavnostech a Koncertem absol-
ventů v kostele sv. Jakuba Staršího.

Tak takhle my to na té naší škole máme!

Na  všechny „akcičky“ jste srdečně zváni! Vyberte se 
a přijďte si poslechnout, podívat se… Uděláme si radost!

Ludmila Tesařová

Kvalitní klavír – překrásná hudba

ZUŠ v  Pohořelicích získala pro výuku, ale hlavně pro 
koncerty, po  více jak 100 letech nový klavír – křídlo. 
A ne ledajakou značku! Ale přímo světově uznávanou 
PETROF z  Hradce Králové. PETROF je česká firma, 
která v roce 2014 oslavila už 150. výročí od svého zalo-
žení. Už v roce 1864 vyrobil její zakladatel Antonín Pet-
rof  1. koncertní klavír a od té doby sklízí nástroje úspě-
chy po celém světě. PETROF doprovázel slavné umělce 
v Praze, jako byli pěvci Placido Domingo, Jose Carrras, 
Luciano Pavarotti, nebo pěvkyni Evu Urbanovou. U nás 
i v zahraničí roste obliba o uvedený nástroj, o jeho boha-
tý, zpěvný a něžný tón. Děkujeme za to už páté generaci 
rodiny Petrofů.

A v tomto školním roce se jím může pyšnit i naše ZUŠ!!!

Ve  čtvrtek 20. října proběhl v  sále naší hudební školy 
klavírní recitál, spojený s požehnáním nového nástroje. 
Požehnal mu pohořelický pan děkan za účasti představi-
telů Města, učitelů školy, rodičů a žáků.

Po programu, v kterém se představili žáci školy, komor-
ní pěvecký sbor z  Brna a  paní učitelka Bc.A Barbora 
Kopečková, následovalo malé občerstvení pro všechny 
přítomné.

Všichni si přáli, aby nový nástroj přinášel klavíristům 
jen radost a potěšení a svým romantickým a kultivova-
ným zvukem rozechvěl srdce milovníků hudby z Poho-
řelic i okolí.

Mgr. Zdeňka Poulová
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SENIOŘI A JEJICH VÝLETY

Náš poslední výlet po  vlastech českých a  to na  zámek 
Žleby a Benediktinský klášter nad řekou Sázavou.

Na zámek Žleby jsme vyrazili 22.9.2016 a  to už v 5:30 
hodin ráno. Cesta je dlouhá asi 160 km a  trvala nám 
necelé tři hodiny. Pro nás to byl nejsložitější a  nejná-
ročnější výlet, už jen pro to, že jsme vypravovali dva 
autobusy, které byly plně obsazeny členy našeho klubu. 
Druhý autobus perfektně vedla naše členka paní Vla-
chová Eva. Po příjezdu na parkoviště,jsme někteří zažili 
nemalé zklamání nad neutěšeným vzhledem obce a par-
kovištěm pod zámkem. Po příchodu na zámek  se naše 
nálada vylepšila. Měli jsme pocit,že jsme v jiném světě. 
Žasli jsme nad krásou zámku a čistotou jeho okolí. Bez 
přehánění můžeme říci, že tento zámek je u nás jeden 
z  nejkrásnějších. Povzdechli jsme si, jaká škoda, že to 
na nás takhle nepůsobí jako celek, obec i zámek.

Zámek Žleby je velkolepé a nádherné, romantické síd-
lo, obklopeno krásným upraveným parkem za nímž je 
umístěn ZOO park (je to asi 5 minut cesty) s bílými jele-
ny, černou i domácí zvěřinou a dravými ptáky. Celým 
jeho parkem protéká řeka Doubrava. Pokud máte sílu 
a kuráž, můžete zdolat výstup na zámeckou věž a  těšit 
se výhledem na řeku a okolí. Zámek leží u stejnojmenné 
obce asi 7 km od Čáslavi v okresu Kutná Hora. Jednalo 
se původně o hrad Lichtenburků. První zmínka o něm 
je z  roku 1289, kdy patřil Jindřichovi z  Lichtenburka. 
V roce 1356 koupil hrad i celé panství Karel IV. Tento 
hrad se postupně prodával nebo se dědil a také, jak už to 
u šlechtických rodů bývá, spousty majitelů zemřelo bez 
dědice. Celkem jsem jich napočítali devět. Při obléhání 
roku 1427 se hrad vzdal husitům bez boje, ti ho za od-
měnu z  části pobořili a  vypálili. Předposlední majitel 
byl v  roce 1877 František Josef, po něm převzal Žleby 
kníže Ferdinand, byl to poslední potomek Auesperků.
Za těchto majitelů byla realizovaná barokní přestavba 
celého zámku. Po tomto rodu se také nachází na zámku 
rozsáhlá sbírka zbraní, vzácných okenních vitráží, obra-
zů, textilií, luxusního nábytku a originálních předmětů 
denní potřeby. Vybavení celého zámku bylo vytvořeno 
v průběhu 19. století podle původních anglických před-
loh knížete Auersperka, přesněji řečeno zde se uplatnil 
vytříbený vkus paní kněžny, která se postarala o interiér 
zámku a pan kníže dohlížel na budování exteriéru. Když 

roku 1942 zemřel, převzala panství Marie z Trauttmann-
sdorfu. V 19. století také prodělal hrad razantní přestav-
bu na novogotický zámek. V roce 1945 byl celý zámek 
zestátněn a patří státu, zpravuje ho Národní památkový 
ústav. Přístupná je kaple, vybavená a plně funkční ku-
chyně. Někteří z nás si pamatují pořad o vaření, který 
se odehrával právě tady ve zdejší úžasné a prostorné ku-
chyni na kterou by byla pyšná nejedna dnešní kuchařka.
Pořad se jmenuje ,,Kluci v akci‘‘. Také je zde k vidění jed-
no z mála dochovaných historických zámeckých divadel 
z  19. století. Má původní vybavení, historickou scénu, 
kulisy a kostýmy.V prostorách tohoto zámku se natáčely 
pohádky například: Nejkrásnější hádanka, Kouzla králů.
Také filmy například: Pozor tady straší, Slasti Otce vlasti 
a také soutěž o poklad Anežky České.

Pro zajímavost: Zemřel zde roku 1912 Karel Kněžourek, 
který napsal Velký přírodopis ptáků se zvláštním zřete-
lem ku ptactvu zemí českých a rakouských.

Po prohlídce zámku a procházkou parkem jsme se pře-
sunuli k Sázavskému klášteru, který je od zámku Žleby 
vzdálen asi 55 km, což je 1:30 hodin.

Klášter je jeden z nejstarších benediktinských klášterů 
s více než tisíciletou tradicí v Čechách, kterým prošla zá-
padní i východní kultura slovanské i latinské zbožnosti.
Jsou zde základy z 11. století. Klášter proslul jako stře-
disko slovanské liturgie a vzdělanosti. Byl založen v roce 
1032 přemyslovským knížetem Oldřichem, pro poustev-
níka Prokopa a pro jeho následovníky. V raném středo-
věku svým významem překročil hranice naší země a stal 
se kulturním mostem mezi východní a  západní Evro-
pou. Největšího rozkvětu dosáhl za vlády prvního české-
ho krále Vratislava I. a za vlády římského krále Karla IV. 
Za vlády Břetislava II. byly všichni mniši vypuzeni a na-
hrazeni benediktinskými řeholníky z Břevnova. Ve 14. 
století zde vznikl kostel sv. Prokopa. V roce 1785 nechal 
císař Josef II. celý klášter zrušit. Následující majitelé 
z řad šlechty, klášter postupně přebudovali na zámecké 
sídlo. Tato jejich přestavba nebo pokus o přebudování 
části kláštera, byla a je jednou z mnoha velkých katastrof 
tohoto objektu. Byli poškozeny nástěnné a stropní mal-
by a fresky. Stále zde pracují restaurátoři kteří odstraňují 
místy i více než centimetr silné nánosy malty a výmal-
by. Odkrytí jedné stropní fresky stojí asi 300 tisíc korun 
a práce na jednom každém obrazci trvá asi 4-5 měsíců. 
Sázavský klášter byl místem života i  smrti sv. Prokopa 
a  stal se poutním místem. Díky svému životu bývá sv. 
Prokop označován jako divotvůrce a nebeský přímluvce.
Je patronem České země a také patronem horníků, ze-
mědělců nebo vinařů. Je zde k vidění unikátní Madona 
Sázavská a vzácné fresky. Místní kostel, do kterého jsme 
mohli díky náhodě také nahlédnout, byl vrácen církvi.
Pan farář který zde právě provázel návštěvníky, strpěl 
náš vstup a nechal nás nahlédnout v tichosti i do pod-
zemní krypty. Také jsme si nemohli nevšimnout krásy 
tohoto kostela. Pokud si vzpomínáte, byl zde natáčen 
seriál ,,Četnické humoresky“.
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Pro zajímavost: Letos je zde k vidění šestá odkrytá fres-
ka v ambitu s vyobrazením jak sv. Prokop oře pole s čer-
tem.

Přátelé a příznivci,toto byl náš poslední výlet za pozná-
ním po vlasti české.Chtěla bych využít této příležitosti 
a  poděkovat všem těm,kteří drží ochrannou ruku nad 
Klubem seniorů z  Pohořelic.Vedení města Pohořelice 
za  jejich štědrost,také všem členkám a  členům klubu 
za  jejich ukázněnost a  ochotu pomoct při organiza-
ci zájezdů,výstav,úklidu města a  různých akcí, které 
jako klub pořádáme.Přeji Vám hodně zdraví a těším se 
na naše ,,cesty za poznáním“a to už v roce 2017.

Na shledanou.
Za klub seniorů Pohořelice 

Marie Horychová

NEJLEPŠÍ BRAMBOROVÝ SALÁT 
POHOŘELIC
Klub seniorů Pohořelice, letos poprvé pořádá soutěž 
o  ,,Nejlepší bramborový salát Pohořelic“. Proto zve co 
nesrdečněji všechny občany Pohořelic a okolních obcí, 
aby se společně s námi zúčastnili tohoto zábavného klá-
ní.Konat se bude 10.12.2016 v  sále naší staré radnice. 
Od  17:30 hodin budeme sbírat vzorky bramborového 
salátu.

Podmínky soutěže: Salát musí být čerstvý, maximální 
množství 1 kg, u salátu je třeba napsat jméno zhotovi-
tele.

Občerstvení je zajištěno,k poslechu nám bude hrát naše 
slavná skupina ,,Máš čas band“, vystoupí děti z LŠU, zpí-
vat nám budou naši úžasní MUŽÁCI.

Co nejsrdečněji Vás zve

Klub seniorů Pohořelice a Marie Horychová

ZPRÁVY Z VESELÉHO KRÁLOVSTVÍ

Broučkování ani vítr nepřekazil

V  pátek 14. října se na  zahradě mateřské školy sešli 
všichni kamarádi, aby zamkli zahradu na zimu a uspali 
broučky. 

Zahrála a zazpívala jim k  tomu Inka Rybářová. Tanči-
lo se a soutěžilo, některé děti vyzdobily zahradu svými 
výtvory, svými Dýňáky - Strašidláky. Za svou snahu je 
mateřská škola odměnila diplomem a dárkem. V dílnič-
ce Základní umělecké školy si účastníci akce vytvořili 
podzimní věnečky a další drobnosti na památku.

Ještě před opékáním špekáčků si děti posbíraly zatoula-
né berušky a broučky. Za to, že je přes zimu ochrání, aby 
nezmrzli, dostaly děti dárečky od firmy PEZ. 

Děkujeme statečným rodičům, že i při tak větrném po-
časí přivedli své děti na zahradní slavnost a užili si tyto 
chvíle společně s nimi.

Za mateřskou školu
Helena Kloudová, ředitelka

komerční inzerce
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PRVNÍ MĚSÍCE NOVÉHO 
SKAUTSKÉHO ROKU
S  novým školním rokem započala také naše skautská 
činnost. Po  letním vyčerpání na  táborech a  násled-
ném zaslouženém odpočinku jsme se plní energie vrhli 
do akce a začali připravovat pro děti nový zajímavý pro-
gram. 

Hned na začátku září byl připraven zahajovací táborák 
a pro starší děti výprava na lodích. Po dvou oddílových 
schůzkách, na kterých se sešly všechny děti oddílu, jsme 
najeli na klasický režim družinových schůzek, kde se děti 
schází pravidelně v menším kolektivu. Na konci měsíce 
jsme také vyrazili na jednodenní výpravu do Dunajovic-
kých kopců a vinohradů. O obou výpravách se můžete 
dozvědět více níže.

Více informací o  skautském oddíle, jeho akcích a  vý-
pravách naleznete na webových stránkách: www.sestka.
junakvranovice.cz

Také nás můžete sledovat na Facebooku: 6. skautský od-
díl Ignis Pohořelice

Výprava na lodích 2.–4.9.2016

Naše výprava na  lodě započala pátečním zahajovacím 
táborákem. Bohužel se konal na novém tábořišti, proto-
že na tom starém se uhnízdil nějaký bezdomovec. A tak 
jsme tedy byli v  zahrádkářské kolonii za  mostem přes 
řeku Jihlavu.

Táborák se vydařil a při té příležitosti tři kluci z Pand 
přestoupili do Sokolů. Konkrétně to byl Martin, Adam 
a Milda. My, Sokoli, jsme na místě přespali a ostatní děti 
šly domů. 

Druhý den ráno, když jsme se vzbudili, jsme si vzali 
mokré spacáky a  přenesli je do  klubovny, aby uschly. 
Mezitím jsme si věci balili do  ‚loďáků‘ a  převlékali se 
do plavek. Když byli spacáky suché, nasedli jsme do aut 
a přejeli do Ivančic, odkud jsme po nafouknutí lodí vy-
razili. 

Konkrétně jsem jela já, Metoděj, Cukřík, Oliver, Mauglí, 
Adam, Martin, Pavel, Gábi, Terka a Wurst, který dříve 
chodil do skautu v Pohořelicích a patřil společně s Gá-
bim mezi zakladatele družiny Sokolů.

Všichni měli nevím proč hrozně moc energie, a tak jsme 
s Metem zůstali poslední. Nám to ale nevadilo, protože 
jsme měli svoje vlastní tempo a rytmus pádlování. Tak 
jsme pluli a  pluli a  pluli, mezitím jsme přenášeli lodě 
přes dva splavy, až jsme našli nějaké tábořiště, kde jsme 
přespali.

Třetí den ráno mě bolely ruce a zadek ze sezení na tom 
tvrdém sedátku. Dali jsme si snídani a opět vypluli. Když 

jsme tak pluli, to ticho mě začalo užírat. Tak jsem si za-
čala zpívat. Met se ke mně přidal a oba jsme se rozesmá-
li nad tím, jak příšerně to znělo. Za chvíli nám ostatní 
zmizeli z dohledu. Asi půl hodiny jsme pluli sami a bylo 
tam příjemné ticho. Tak jsme v klidu jeli, občas si něco 
řekli, ale hlavně jsme nikam nespěchali. Za  zatáčkou 
jsme viděli ostatní, jak na  nás čekají, tak jsme trochu 
přidali, abychom je alespoň trochu předehnali. To se 
povedlo a asi dvacet sekund jsme pluli jako první. Chvíli 
po tom jsme dopluli na splav ve Cvrčovicích.

Oddechla jsme si, že konečně vidím nějaké povědomé 
místo. Lodě jsme snesli zase dolů a vypluli na posled-
ní krátký úsek naší cesty. Trvalo to opravdu asi jenom 
deset minut. Na břehu jsme umyli a vyfoukli lodě, ne-
chali uschnout vesty a vyhodili jsme odpadky a prázdné 
flašky. Potom jsme se odebrali do klubovny, odkud jsme 
mohli kdykoliv odjet domů. 

Myslím si, že výprava se velmi vydařila a  doufám, že 
na výpravy budeme jezdit tak často, jak to bude možné.

Adéla Blovská (Aduš)

Jednodenní výprava do Dunajovických kopců

Ve středu 28.9. náš oddíl pro své děti nachystal výpravu 
do Dunajovických kopců. Hlavním tématem celé výpra-
vy se stal příběh svatého Václava. Děti byly rozděleny 
do několika skupin, ve kterých spolupracovaly po celou 
výpravu. Tyto skupinky soutěžily a  hrály spoustu her, 
inspirované příběhem sv. Václava a za splněnou hru zís-
kaly kousek komiksu o patronovi České země. 

Po celý den nás provázelo krásné počasí a tak to získává-
ní příběhu šlo skoro samo. Nakonec děti příběh posklá-
daly celý a co víc, viděly na živo i Václava a samotnou 
lest, při níž byl Václav zabit.

Po  tomto velkém představení proběhl i  boj mezi dět-
mi a vedoucími, který si děti nepochybně užily a daly 
do toho vše, co mohly, což někteří z vedoucích pocítili 
na své kůži. Všichni si ho ale užili nejvíc, jak to jen šlo. 
Byla to taková krásná tečka na závěr výpravy.

Vyčerpaní ale spokojení jsme jen přešli ještě o  pár set 
metrů dál na autobusovou zastávku a vydali jsme se zpět 
do Pohořelic. Pravda, cesta zpět byla náročná a to nejen 
proto, že bylo teplo, ale také proto, že autobus byl nacpa-
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ný k prasknutí. Byli jsme ovšem rádi, že jsme se vlezli 
a odjeli domů. Tam už na nás čekali rodiče a společně 
s nimi jsme se ještě vydali na táborák, kde si děti s rodiči 
opekli špekáčky a děti mohly prožít ještě pár chvil s ka-
marády a rodiči zároveň.

Nakonec jsme se všichni vyčerpaní odebrali domů, na-
brat sílu na další podobnou výpravu, která bude určitě 
co nejdříve, protože již teď se minimálně všech 30 účast-
níků této výpravy těší na výpravu další.

Za 6. skautský oddíl Ignis Pohořelice
Jan Kříž

Dne 16. listopadu 2016 vzpomene-
me 1. smutného výročí úmrtí pana 
Miroslava Peterky.

Odešel náhle, bez slůvek rozlouče-
ní. Moc nám chybíš Mirku, s  láskou 
vzpomíná manželka, synové s  rodi-
nami a zarmoucená rodina.

Vzpomínka

komerční inzerce

komerční inzerce

STĚHOVÁNÍ LÉKAŘŮ

Informujeme občany, že v  termínu 1.11. – 30.11.2016 
proběhne stěhování lékařů z  důvodu rekonstrukce ze 
zdravotního střediska  Brněnská 1 do náhradních pro-
stor Šumická 727, stěhování zubařů do náhradních pro-
stor Vídeňská 699 a lékárny Arnica do prostor tzv. Kina, 
Komenského 1624.

Stěhování lékařů bude probíhat na etapy, sledujte proto 
prosím web města Pohořelice a aktuální informace ve 
stávajících i náhradních prostorách pro lékaře. Děkuje-
me za pochopení.

V  případě dotazů se obraťte prosím: ing. Ivana Kohú-
tová 737 507 467; ing. Daniel Dvořák 724 897 432; ing. 
Pavel Stejskal 725 862 431

Jméno lékaře Termín Náhr. prostor
MUDr. Kosek 1.11. - 2.11. Šumická 727
MUDr. Kramolišová 4.11. - 7.11. Šumická 727
MUDr. Urbánková 8.11. - 11.11. Šumická 727
MUDr. Danada 10.11. - 11.11. Šumická 727
MUDr. Hájíček 14.11. - 15.11. Vídeňská 699
MUDr. Kůra 16.11. Šumická 727
pí Bindzarová 18.11. Vídeňská 699
MUDr. Kříž 21.11. - 22.11. Šumická 727
MUDr. Jelínková 21.11. - 23.11. Šumická 727
Rehabilitace 25.11. - 28.11. Šumická 727
MUDr. Kadlecová 28.11. - 29.11. Vídeňská 699
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ZŠ POHOŘELICE

Za blanickými rytíři a bezprávím totalitních 
režimů v Československu

(tábor Blaník, Vojna u Příbrami, Lety u Písku, Písek, Tá-
bor)

Výuka na českých školách prožívá v posledních letech 
velmi dynamický vývoj plný změn. Tato změna se pro-
jevuje i v hodinách dějepisu. Před několika lety jsme si 
stanovili, že hlavní prioritou výuky historie budou mo-
derní československé dějiny, což se do výuky promítlo 
třemi směry. Hlavní proměnou, která se začíná obje-
vovat na hodinách, je změna tematických plánů v  jed-
notlivých ročnících, kde byly moderní dějiny časově 
posíleny. Druhým prostředkem k dosažení stanoveného 
cíle byl vznik nového volitelného předmětu, společens-
kovědního semináře (SVS), kde se mimo jiné žáci věnují 
velmi podrobně osudovým událostem dvacátého století. 
A konečně třetím bodem jsou pravidelné školní exkurze 
spojené s projevy totalit na našem území.

Tentokrát jsme vyrazili do Středočeského a Jihočeského 
kraje. Ve  čtvrtek jsme vystoupali na  mýtickou českou 
horu Blaník. U Veřejové skály jsme hledali blanické ry-
tíře, kteří mají právě z tohoto místa vyrazit, když bude 
české zemi nejhůř. Na Velkém Blaníku jsme vyšli na roz-
hlednu, kde se nám otevřel pohled na Středočeskou pa-
horkatinu. 

Druhou zastávkou byl pracovní tábor Vojna u Příbrami, 
kde komunisté po  Vítězném únoru věznili své odpůr-
ce a zneužívali je jako pracovní sílu k těžbě uranu. Při 
pobytu ve  vězeňském areálu se potvrdilo, soudě pod-
le reakcí žáků, že učení prožitkem bývá nejúčinnější. 
Za několik měsíců se budou žáci a učitelé bavit o komu-
nistické diktatuře v 50. letech a ti, kteří navštívili Vojnu, 
si jistě budou umět konkrétně představit, co znamenalo 
být politický vězeň v 50. letech.

První den exkurze jsme zakončili v  jihočeském Písku, 
kde jsme obdivovali historické jádro města s  Kamen-

ným mostem, nejznámější dominantou města. 

Ráno jsme vyrazili směr Lety u Písku. Předmětem na-
šeho zájmu byl romský holocaust, konkrétně zpodob-
něný v cikánském táboře, který byl u Letů zřízen v době 
Protektorátu Čechy a Morava. Romové byli v přeplně-
ném táboře v Letech soustřeďováni v naprosto nevyho-
vujících podmínkách (podobně jako židé v  Terezíně) 
a následně odesíláni do vyhlazovacího tábora v Osvěti-
mi. S pietním místem jsme se rozloučili minutou ticha, 
která byla bohužel doprovázena intenzivním zápachem 
z vepřína, který stále stojí na místě, kde se odehrávalo 
bezpráví, které bychom měli (nejen) mladé generaci při-
pomínat.

Při zpáteční cestě jsme se zastavili na prohlídku historic-
kého města Tábor. 

Exkurze nejsou jen o nabývání nových vědomostí, do-
vedností a zážitků, ale taky o dobré náladě, o kterou se 
přičinili žáci, učitelé a pan řidič. 

Lukáš Mertlík

Soustředění mažoretek 24. – 28. září 2016

„Levá, pravá, raz, dva... zatočit a uklonit... ne, doprava 
a doleva, tak kam!“

To vše se ozývalo po  dobu 5  dnů z  okolí Drahonína 
na Vysočině. Školní kroužek 40 mažoretek z Pohořelic 
se vydal na konci září po dlouhé době na soustředění. 
To minulé bylo před 4 roky v Chorvatsku u moře. Letos 
jsme si vybraly krásnou přírodu, čistý vzduch a útulný 
Penzion Šafránkův mlýn. Prostředí tam mají nádherné, 
všude kolem lesy a ticho. Počasí nám víc než přálo, pro-
stě vše ideální pro společný trénink pod širým nebem.

Denně jsme se mohly věnovat pochodování, tanci a prů-
pravnému cvičení. Naše řady posílily od září nové dívky, 
takže část dne jsme vždy trénovaly a opakovaly loňské 
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skladby. Zvládly jsme i  nacvičit část nových tanců. To 
obnáší pilování nových prvků, soustředění na jiné tva-
ry v choreografii. Našim hlavním cílem bylo zvládnutí 
zcela nového závěrečného defilé společného pro všech-
ny 3 skupiny dívek. Dalším velkým úkolem bylo zdoko-
nalení v házení hůlkou. Není snadné ve správnou dobu 
vyhodit hůlku, chytit a přitom udržet rytmus pochodu 
a tvar v dané skladbě. To patří k těm nejtěžším doved-
nostem mažoretky.

Tréninkové chvíle jsme střídaly s odpočinkem na lavič-
kách pod stromem nebo krmením rybiček. Měly jsme 
i  dostatek času si zahrát různé hry s  míčem, skákaly 
jsme přes švihadla a  dováděly na  travnatých plochách 
mezi chatkami. Ani večer jsme nelenily. Ty, které měly 
chuť a  sílu, zašly do  posilovny. Jiné hrály stolní tenis 
nebo společenské hry. V  rámci společného programu 
nás po dva večery bavila pochodová soutěž, kde dívky 
musely prokázat nasbírané mažoretkové zkušenosti. 
Nechyběly ani tradiční prvky školy v přírodě: budíček, 
bodování pořádku na  pokojích, polední klid a  osobní 
volno či večerka.

Děkujeme všem, kteří nám pomohli podniknout toto 
setkání. Velké poděkování také patří maminkám, proto-
že nejlepší svačinky jsou od maminky.

Moc se nám tam líbilo a těšíme se, až Vám budeme moci 
ukázat, co jsme všechno nového zvládly. Další fotografie 
jsou připraveny na stránkách školy v položce mažoretky.

Za mažoretky Ivana Poprachová a Jana Dudová

Běh naděje 2016

Děkujeme všem pořadatelům a účastníkům Běhu nadě-
je, který se konal v sobotu 24. září v Pohořelicích. Dle 
registračních listů přišlo tuto akci podpořit 109 lidí. Vy-
braná částka 3.670 Kč poputuje na Kliniku dětské hema-
tologie a onkologie FN v Motole na výzkum genetické 
predispozice k  nádorovým onemocněním v  dětském 
věku. Dík patří i panu Pirnusovi a Městské Policii za po-
skytnutí výukového autobusu a panu Pípovi za dopro-
vodný program ve formě skákacího hradu.

Stanislav Polák
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CÍTÍTE SE (NE)BEZPEČNĚ V POHOŘELICÍCH?

Vážení občané,
využijte možnost vyjádřit své nápady a připomínky k 
oblasti bezpečnosti v městě Pohořelice. Vyplněním to-
hoto dotazníku nám pomůžete vytvářet bezpečnější 
město a klid pro vás a vaše děti. Tento dotazník je určen 
pro vaše názory a připomínky a je anonymní.

Dotazník můžete vyplnit elektronicky na webových 
stránkách města Pohořelice, nebo vyplněný v tištěné 
podobě vhodit do sběrných schránek umístěných v bu-
dovách:

• MěÚ Pohořelice, Vídeňská 699 – podatelna
• Městská knihovna, Brněnská 2
• čekárna na autobusovém nádraží

Ukončení sběru dat bude 30. listopadu 2016.
S výsledky dotazníkového šetření budete seznámeni 
prostřednictvím Pohořelických listů a webových stránek 
města. Děkujeme Vám za Váš čas a spolupráci.

1. Ve které obci bydlíte?
☐  Pohořelice
☐  Nová Ves
☐  Smolín
☐  Velký Dvůr
☐  Obec ve správním obvodu Pohořelice
(Branišovice, Cvrčovice, Ivaň, Malešovice, Loděnice, 
Odrovice, Pasohlávky, Přibice, Šumice, Troskotovice, Vla-
satice, Vranovice)
☐  Jiné: ................................................................................

2. Do které věkové kategorie spadáte?
☐  Od 10 do 18 let
☐  Od 19 do 30 let
☐  Od 31 do 50 let
☐  Od 51 do 63 let
☐  Nad 63 let

3. Vaše pohlaví?
☐  Žena ☐  Muž

4. Souhlasíte s následujícím tvrzením:   
„POHOŘELICE JSOU BEZPEČNÉ MĚSTO?“
*vámi vybranou možnost zakroužkujte
1  |  2  |  3  |  4  |  5  |  6  |  7  |  8  |  9  |  10
1=zcela souhlasím 10= zcela nesouhlasím

5. Cítíte se nejvíce ohrožen/a?
* můžete zakřížkovat více možností
☐  Doma
☐  V obchodním domě (Tesco, Jednota)
☐  Na autobusovém nádraží
☐  V noci
☐  Na ulici
☐  V městském parku
☐  V okolí hotelu Morava
☐  V okolí základní školy
☐  Nikde
☐  Jiné: ................................................................................

6. Co podle Vás snižuje Váš pocit bezpečí ve městě Po-
hořelice?
* můžete zakřížkovat více možností
☐  Nevhodné chování mladistvých
☐  Nedostatečná činnost státní policie
☐  Nedostatečná činnost městské policie
☐  Častý výskyt problémových osob
☐  Špatné veřejné osvětlení
☐  Dopravní situaci
☐  Jiné: ................................................................................

7. Které lokality vnímáte v Pohořelicích jako nejrizik-
ovější?
* můžete zakřížkovat více možností
☐  „staré vlakové nádraží“ (ulice Vídeňská)
☐  Okolí supermarketu Tesco
☐  Okolí supermarketu COOP
☐  Okolí základní školy (ulice Lidická)
☐  Okolí základní školy (ulice Dlouhá)
☐  Městský park
☐  Autobusové nádraží
☐  Okolí hotelu Morava
☐  Jiné: ................................................................................

8. Jakých trestných činů se nejvíce ve městě obáváte?
* můžete zakřížkovat více možností
☐  Kapesní krádeže
☐  Krádež automobilu, věcí z automobilu
☐  Krádež vloupáním do domu, bytu, chaty
☐  Krádež kol
☐  Fyzické napadení
☐  Loupežné přepadení
☐  Podvod
☐  Sexuální obtěžování
☐  Znásilnění
☐  Týrání, šikanování
☐  Vandalismus
☐  Zneužití osobních dat
☐  Distribuce drog
☐  Častý výskyt problémových osob
☐  Jiné: ................................................................................

DOTAZNÍKOVÉ ŠETŘENÍ NA TÉMA:
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DAŇ Z NABYTÍ NEMOVITOSTI:
OD LISTOPADU JI NOVĚ ZAPLATÍ KUPUJÍCÍ

Chystáte se prodat nebo koupit byt, dům či pozemek? 
Pak nezapomeňte, že daň z nabytí nemovité věci nově 
zaplatí kupující. Změna vstoupila v platnost 1.11.2016.

Vláda od  novely očekává větší transparentnost dosud 
nejasného zákona, lepší výběr DNNV, snížení nedoplat-
ků na dani a zlepšení vymahatelnosti od kupujících.

Pokud jste nakupovali dům či pozemek, byli jste až do-
sud v nezáviděníhodné pozici takzvaného ručitele. Jiný-
mi slovy: Podle dosavadní legislativy ručil nový majitel 
za to, aby daň prodávající skutečně zaplatil, ačkoli neměl 
žádnou možnost jej k tomu donutit. Pokud své povin-
nosti nesplnil, musel kupující uhradit daň státu za něj. 
Institut ručitele, kterým byla druhá strana obchodu, no-
vela ruší.

Komplikace by mohly nastat tam, kde je k financování 
využívána hypotéka. Ze zákona je hypotéční úvěr urče-
ný pouze na nákup samotné nemovitosti a banky nema-
jí možnost nabídnout hypotéku na vyšší částku, než je 
odhad ceny nemovitosti. Ten přitom odpovídá „pouze“ 
kupní ceně nemovitosti, a to v lepším případě. V praxi to 
znamená, že pokud banky nenabídnou jiné řešení, bude 
ve většině případů u hypoték nutné daň doplatit zvlášť 
a kupující bude potřebovat více peněz z vlastní kapsy.

Mění se také možnost uplatnění osvobození od daně při 
prvním nabytí nového rodinného domu nebo bytové 
jednotky. Novými se ale budou rozumět pouze dokon-
čené nebo užívané stavby, nikoliv domy či byty rozesta-
věné. S tím souvisí i počítání pětileté lhůty, během které 
je první úplatný převod osvobozen. Zatímco dříve se 
lhůta počítala od data, kdy stavební zákon umožňoval 
stavbu nebo jednotku užívat, nyní se počátek této lhůty 
počítá od  data jejich dokončení nebo od  data začátku 
jejich užívání, podle toho, co nastane dříve. To se do-
tkne například bytů, které jsou sice nové, ale ani pět let 
po jejich dokončení se je nepodařilo prodat. V takovém 
případě už bude jejich následný prodej dani z nabytí ne-
movitých věcí podléhat.

Výše daně se zatím nemění, nový majitel bude nadále 
platit čtyři procenta z  ‚nabývací hodnoty‘ nemovitosti. 
Nabývací hodnotu se vždy ale  nepovažuje reálná kup-
ní cena domu či pozemku. Aby se stát vyhnul daňovým 
podvodům či únikům, dávka se vyměřuje buď z  ceny 
zjištěné na základě znaleckého posudku, nebo z takzva-
né směrné (tabulkové) hodnoty nemovitosti.

Jaroslav Pípa | realitní makléř RE/MAX
mobil: 778 810 629
E-mail: jaroslav.pipa@re-max.cz

komerční inzerce9. Uveďte nebezpečné místo ve městě z hlediska do-
pravy a ohrožení * uveďte maximálně 3 místa
…………………………………………………………
…………………………………………………………
…………………………………………………………...

10. Uveďte nebezpečné místo ve městě z hlediska veře-
jného osvětlení  * uveďte maximálně 3 místa
…………………………………………………………
…………………………………………………………
…………………………………………………………...

11. Jste spokojeni s prací městských strážníků Měst-
ské policie Pohořelice?
* vámi vybranou možnost zakroužkujte
1  |  2  |  3  |  4  |  5  |  6  |  7  |  8  |  9  |  10
1= zcela spokojen 10= zcela nespokojen

12. Jste spokojeni s prací strážníků státní Policie ČR v 
městě Pohořelice?
* vámi vybranou možnost zakroužkujte
1  |  2  |  3  |  4  |  5  |  6  |  7  |  8  |  9  |  10
1= zcela spokojen 10= zcela nespokojen

13. Podnikl(a) jste Vy nebo jiný člen Vaší rodiny v 
posledních dvou letech nějaká opatření ke zvýšení své 
osobní bezpečnosti nebo bezpečnosti členů domác-
nosti?
☐  Ano  ☐  Ne

14. Stal(a) jste se Vy osobně nebo někdo z členů Vaší 
domácnosti v posledních dvou letech obětí trestného 
činu nebo pokusu o něj na území města Pohořelice?
☐  Ano  ☐  Ne

15. Jak se zachováte, stanete-li se svědkem trestné čin-
nosti?
* můžete zakřížkovat pouze jednu z možností
☐  Budu se snažit na pachatele křikem upozornit okolí
☐  Nebudu si toho všímat
☐  Podle okolností se pokusím pachatele zadržet
☐  Zavolám anonymně tísňovou linku
☐  Zavolám tísňovou policejní linku
☐  Jiné: ................................................................................

16. Obtěžuje Vás městský kamerový systém ve městě 
Pohořelice?
☐  Ano  ☐  Ne  ☐  Nevím

17. Zvyšuje ve Vás městský kamerový systém pocit 
bezpečí?
*vámi vybranou možnost zakroužkujte
1  |  2  |  3  |  4  |  5  |  6  |  7  |  8  |  9  |  10
1= rozhodně ano 10= určitě ne
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V minulém čísle Pohořelických listů byl zveřejněn člá-
nek o novém systému třídění odpadu. Odpad se bude 
od 1. 3. 2017 třídit přímo v domácnostech. Každá do-
mácnost, která projeví zájem, obdrží sadu nádob na 
plast, papír a bioodpad. Současně bude zaveden „Mo-
tivační program“ s možností slev z poplatku za odpady 
pro zapojené domácnosti. 

Na zavedení tohoto systému v Pohořelicích jsme zazna-
menali v naprosté většině kladné ohlasy. Těší nás velký 
zájem domácností o nádoby na tříděný odpad. Obdrželi 
jsme také velké množství dotazů a připomínek.

V  následujícím článku se pokusíme nejčastější dotazy 
zodpovědět.  

CO BY MĚL KAŽDÝ O NOVÉM SYSTÉMU VĚDĚT

1. Proč bude v Pohořelicích zaveden nový systém tří-
dění odpadu?

Snažíme se z ekologických a také z ekonomických dů-
vodů co nejvíce snížit množství vyprodukovaného 
směsného komunálního odpadu. Toho lze dosáhnout 
důkladnějším tříděním odpadu. Poplatky za ukládání 
směsného komunálního odpadu na skládku se každo-
ročně zvyšují a v budoucnu bude zakázáno ukládat neu-
pravený směsný komunální odpad na skládku.

Princip je jednoduchý: Více tříděného odpadu ▶ méně 
směsného odpadu ukládaného na skládku ▶ úspora fi-
nančních prostředků vynakládaných na provoz systému 
nakládání s odpadem. 

2. Jak často bude odpad z domácností svážen? 

Směsný komunální odpad
• 1 x za 14 dní

Papír a plast
• 1 x za měsíc

Bioodpad
• 1 x za 14 dní v období od 1.4. do 30.6.
• 1 x za 7 dní v období od 1.7. do 31.10.
• 1 x za 14 dní v období od 1.11. do 30.11.
• 1 x za 30 dní v období od 1.12. do 31.3. násl. roku

3. V  jakých konkrétních termínech se bude odpad 
svážet?

Každá domácnost obdrží svozový kalendář na celý rok, 
kde budou uvedeny vývozy všech druhů odpadů. Svozo-
vý kalendář bude zveřejněn také na webových stránkách 
města a webových stránkách svozové firmy. 

NEJČASTĚJŠÍ DOTAZY
K NOVÉMU SYSTÉMU TŘÍDĚNÍ ODPADU

4. Budou nádoby na tříděný odpad poskytnuty zdar-
ma?

Ano, nádoby budou zapůjčeny zdarma. Po dobu nej-
méně pěti let zůstanou ve vlastnictví města z  důvodu 
poskytnuté dotace na jejich pořízení. Uživatel, který se 
přihlásí k odběru nádob, se zaručuje městu Pohořelice i 
dotačnímu orgánu SFŽP, že nádoby bude užívat v soula-
du s podmínkami dotace. Bližší informace jsou uvedeny 
v předávacím protokolu.  

5. Je možné se do systému přihlásit i po termínu 30. 
11. 2016? Např. v průběhu roku 2017?

Ano. Do systému je možné se zapojit do 15. 3. 2017 
z důvodu splnění podmínek dotace. Upozorňujeme, že 
počty nádob a jejich velikost (120 l, 240 l) jsou omezeny. 
Přijaté žádosti budou vyřizovány v pořadí, v jakém byly 
přijaty. 

V  případě zapojení do systému v  průběhu roku 2017 
bude sleva z poplatku za odpad na rok 2018 vypočtena 
v poměrné výši.

6. Jakou velikost nádob na odpad zvolit?

Při výběru velikosti nádoby je nutné vzít v úvahu počet 
členů domácnosti, průměrné množství dosud vyprodu-
kovaných tříděných odpadů a četnost svozu jednotli-
vých odpadů. Nádoby na papír pro rodinné domy jsou 
k dispozici pouze o objemu 120 l. U nádob na plast do-
poručujeme nádobu o objemu 240 l pro rodiny čtyřčlen-
né a větší. U bioodpadu bude hrát roli velikost zahrádky 
nebo trávníku. Upozorňujeme, že bioodpad bude v se-
zóně svážen 1x týdně (viz bod 2.)

Příklady: (pouze orientační)
• RD 2 osoby, malá zeleninová zahrada, bez větší plochy 

trávníku ▶ papír, plast i bio 120 l
• RD 3 osoby, zahrada s často sečeným trávníkem ▶ pa-

pír 120 l, plast 120 l, bio 240 l 
• RD 4 osoby, zeleninová zahrada+ trávník ▶ papír 120 

l, plast 240 l, bio 240 l

7. Je nutné odebrat celou sadu nádob, tj. nádobu na 
papír, plast i bioodpad současně?

Ne, není nutné odebrat celou sadu. Je možné odebrat 
jakoukoli kombinaci nádob. Například bioodpady kom-
postuji, vezmu si tedy jen nádobu na plast a na papír. 
Nebo papír odevzdávám do výkupny, vezmu si jen ná-
dobu na plast a na bioodpad. 

Upozorňujeme, že v tomto případě nejsou splněny pod-
mínky „Motivačního programu“ a v roce 2017 nebude 
těmto účastníkům poskytnuta sleva z poplatku za odpad 
(více viz body 18. a 24.).
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Tašky mohou být poskytnuty i těm domácnostem, které 
se do nového systému třídění odpadu nezapojí. 

KAM NÁDOBY UMÍSTIT

14. Kde mohou být nádoby na tříděný odpad umís-
těny? Musí být umístěny na vlastním pozemku nebo 
mohou být umístěny i na přilehlém veřejném, tedy 
městském pozemku?

Nádoby u rodinných domů musí být umístěny na vlast-
ním pozemku tak, aby jejich umístění nebránilo průcho-
du chodců, nezhoršovalo dopravní situaci a rozhledové 
poměry, v zimě nebránilo úklidu sněhu z komunikací a 
celkově nezhoršovalo estetický vzhled města.

Nádoby u bytových domů budou řešeny individuálně 
s ing. Ivanou Galiovou.

V  den svozu odpadu je vlastník nebo uživatel objektu 
povinen přistavit sběrnou nádobu na místo přiléhající 
ke komunikaci. Prázdnou sběrnou nádobu je třeba od-
stranit z veřejného prostranství nejpozději do konce dne 
svozu.

CO KDYŽ SI TO ROZMYSLÍM

15. Je možné počty a velikosti nádob změnit, pokud 
zjistím, že mně nevyhovují?

Ano, bude možné počet i velikost nádob změnit, pokud 
to bude z provozních důvodů možné. Máme k dispozi-
ci pouze omezený počet nádob určitých velikostí (120 l, 
240 l). Dopravu nádoby při výměně nebo vrácení nádo-
by si musí každý zajistit individuálně.

16. Jak postupovat v případě, že se mně projekt neo-
svědčí? Bude možné všechny nádoby na tříděný od-
pad vrátit?

Ano, bude možné nádoby vrátit. Předpokládáme však, 
že se bude jednat o ojedinělé případy.  Také bude možné 
se do systému opětovně zapojit.

SLEVA Z POPLATKU ZA ODPAD

17. Proč bude zaveden „Motivační program“?

Motivační program vychází z principu celého systému, 
a tím je požadavek co nejvíce snížit množství vyprodu-
kovaného směsného odpadu, jehož likvidace je nejdraž-
ší. Toho lze dosáhnout důkladnějším tříděním odpadu. 
Vycházíme z předpokladu, že město díky novému sys-
tému třídění zaplatí za likvidaci odpadů méně a proto 
jsme se rozhodli snížit poplatek za odpad všem domác-
nostem, které se nového systému zapojí za předpokladu 
splnění podmínek „Motivačního programu“.

8. Je možné si vzít k rodinnému domu více kusů ná-
dob na jeden druh odpadu (např. 2x nádobu 240 l na 
plasty)?

Ano, je to možné. Upozorňujeme, že každá nádoba 
bude mít svůj čárový kód, který bude snímán při kaž-
dém vývozu. Zpětně je tedy dohledatelné, jestli jsou 
nebo nejsou nádoby využívány. Nádoba se považuje za 
využívanou, pokud je přistavena ke svozu nejméně 2x za 
kalendářní rok.

9. Jakým způsobem proběhne distribuce nádob?

Rozvoz „až do domu“ zajistí svozová firma ve dvou ter-
mínech, které budou předem vyhlášeny v průběhu mě-
síce ledna a února 2017.

10. Jak bude řešeno, pokud se ukáže, že četnost svozů 
nestačí?

Pokud tento problém nastane plošně, četnost svozu jed-
notlivých odpadů bude upravena. V případě individuál-
ních problémů s přeplněností nádob je možné nádobu 
vyměnit za větší, případně si vzít více kusů nádob na 
jeden druh odpadu. 

11. Kdo může objednat a převzít nádoby?

Rodinné domy: Nádobu může převzít kterákoli zletilá 
osoba, která je na uvedeném čísle popisném přihlášena 
k trvalému pobytu. 

Bytové domy: Nádobu může převzít předseda SVJ nebo 
jiný zvolený zástupce.

O převzetí nádob bude pořízen předávací protokol. 

12. Jak postupovat, pokud bude nádoba odcizena 
nebo cizím jednáním poškozena?

Uživatel nádoby nahlásí odcizení nebo poškození nádo-
by městu, které věc oznámí na Policii ČR. Policie kon-
taktuje uživatele nádoby za účelem prošetření věci. Uži-
vateli bude bezplatně poskytnuta nová nádoba. 

13. K čemu slouží tašky na odpad? Bude se za ně pla-
tit? 

Tašky na odpad budou zdarma poskytovány do každé 
domácnosti pro pohodlnější třídění odpadu. Jedná se 
o sadu tří barevně odlišených plastových tašek s  uchy 
opatřené suchým zipem, kterým je možné tašky spojit 
k sobě. Tašky jsou určeny na ukládání vytříděného od-
padu v domácnostech před jeho vynesením do vlastní 
popelnice na tříděný odpad nebo do veřejného kontej-
neru. Tašky mají objem 25 litrů a jsou určené na papír, 
plast a sklo. S odběrem tašek nesouvisí žádná sleva z po-
platku za odpad. 
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V  Motivačním programu jsou zavedeny čtyři stupně 
třídění odpadu. Jednotlivé stupně třídění odpadů určují 
kvalitu třídění a současně finanční zvýhodnění pro jed-
notlivé účastníky.

Jednotlivé stupně třídění jsou definovány jako poměr 
tříděného odpadu (biologický odpad, papír, plast a ná-
pojové kartony) a celkového množství odpadu vypro-
dukovaného v každém čísle popisném přihlášeném do 
„Motivačního programu“. Množství vytříděného biolo-
gického odpadu se při výpočtu upraví koeficientem 0,5 
a množství vytříděného plastu koeficientem 1,75, a to 
z důvodu rozdílné hmotnosti těchto odpadů. Tyto koe-
ficienty mohou být podle potřeby změněny, tak aby celý 
systém byl co nejspravedlivější. Nyní jsou koeficienty 
stanoveny podle zkušeností z okolních obcí, kde je po-
dobný systém zaveden. V případě bioodpadu je navržen 
koeficient 0,5, který pro potřeby výpočtu slevy v  rám-
ci „Motivačního programu“ sníží množství svezeného 
bioodpadu na polovinu. U plastů bude množství pro 
potřeby výpočtu zvýšeno o tři čtvrtiny. 

Do množství tříděného odpadu bude pro účely „Moti-
vačního programu“ zahrnut i tříděný odpad odevzdaný 
do kontejnerů na veřejných sběrných místech. Na jed-
notlivé účastníky systému se tak rozpočítá nejen papír 
a plast + nápojové kartony, ale i sklo a kovy. Stejně tak 
se rozpočítá veškerý svezený směsný komunální odpad.

Celý text Motivačního programu je uveden v OZV Měs-
ta Pohořelice č. 3/2016.

18. Jakých slev mohu dosáhnout?

Sleva pro rok 2017: Město poskytne jednorázové finanč-
ní zvýhodnění těm domácnostem, které si převezmou 
nádoby na papír, plast a bioodpad, tedy všechny nádo-
by určené ke třídění současně. Sleva bude činit 100,- Kč 
na každou osobu, přihlášenou k trvalému pobytu v čísle 
popisném, které je do systému zapojeno. Např. čtyřčlen-
ná rodina tak získá 400,- Kč. Současně také obdrží sadu 
tašek na třídění odpadu (viz bod 12).

V  případě bytových domů bude tato sleva poskytnuta 
všem obyvatelům daného bytového domu, který se do 
systému zapojí.

Sleva pro rok 2018 a následující:

Sleva bude vypočítána podle stupně vytřídění odpadu 
v předcházejícím roce. Na danou slevu bude mít nárok 
každá osoba přihlášená k trvalému pobytu v čísle popis-
ném, které je do systému zapojeno. 

Při výpočtu výše slevy se bude vycházet z poměru třídě-
ného odpadu a celkového množství odpadu vyproduko-
vaného v každém číslo popisném.

Byly stanoveny 4 stupně třídění:

I. stupeň: třídění 0-10 % – účastníci, kteří se do třídění 
vůbec nezapojili nebo třídí méně než 10 % odpadu. Bez 
slevy na poplatku.

II. stupeň: třídění 10-30 % – účastníci, kteří se do tří-
dění zapojili a třídí více než 10 % odpadu. Sleva ve výši 
100,- Kč/osoba/rok. 

III. stupeň: třídění 30-50 % – účastníci, kteří se do tří-
dění zapojili a třídí více než 30 % odpadu. Sleva ve výši 
150,- Kč/osoba/rok.

IV. stupeň: třídění 50 a více % – účastníci, kteří se do 
třídění zapojili a třídí více než 50 % odpadu. Sleva ve 
výši 200,- Kč/osoba/rok.

19. Jak se bude měřit množství vyváženého odpadu 
pro potřeby „Motivačního programu“? Jak se zohled-
ní, zda mám v nádobě např. 4 PET láhve na dně, nebo 
je nádoba plná či poloviční? Jak bude určován poměr 
třídění detailně: poměr počtů výsypů nebo poměr 
hmotností podle druhů odpadů?

Množství vyváženého odpadu se bude určovat podle 
hmotnosti jednotlivých druhů odpadů. Svozová firma 
bude zadávat do elektronického systému u každého vý-
sypu naplněnost nádoby (čtvrt, půl, tři čtvrtě, celá) a 
její objem (110 l, 120 l, 240 l, 1100 l). Všechny nádoby 
jsou označeny čipem. Před začátkem každého svozu a 
následně po ukončení svozu se vozidlo zváží a celková 
hmotnost svezeného odpadu se rozpočítá podle zada-
né naplněnosti a objemu na jednotlivé svezené nádoby. 
Z  těchto údajů bude spočítána sleva - při výpočtu se 
bude vycházet z  poměru tříděného odpadu a  celkové-
ho množství odpadu vyprodukovaného v každém čísle 
popisném přihlášeném do „Motivačního programu“. 
Množství vytříděného biologického odpadu se při vý-
počtu upraví koeficientem 0,5 a množství vytříděného 
plastu koeficientem 1,75, a to z důvodu rozdílné hmot-
nosti těchto odpadů. Nádoby na separovaný odpad 
(kromě bioodpadu) doporučujeme přistavovat k vývozu 
při alespoň čtvrtinové zaplněnosti.

19. a) Jak bude prováděna a zdali vůbec kontrola „čis-
toty“ tříděného odpadu?

Kontrolu budou provádět zaměstnanci svozové firmy při 
vývozu. Navíc v některých svozových autech jsou kame-
ry, kdy řidič vozu vidí, co se z popelnice do vozu sype. 
Kontrolu provedou také při nestandardní váze nádoby, 
např. příliš těžká nádoba na plast, podezření, že tam je 
např. stavební suť. Svozové firmy si to hlídají zejména u 
tříděného odpadu, aby obsah jedné nádoby neznehod-
notil celou sváženou „várku“.
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k celkovému množství vyprodukovaného odpadu. 

25. Pokud odeberu všechny popelnice, musím všech-
ny skutečně využívat?

Ano. Nádoba se považuje za využívanou, pokud je při-
stavena ke svozu nejméně 2x za kalendářní rok. 

SMĚSNÝ KOMUNÁLNÍ ODPAD

26. Jaká bude četnost svozu směsného komunálního 
odpadu těch občanů, kteří se do nového systému ne-
zapojí?

U všech občanů to bude stejné - 1 x za 14 dní (nyní je 
svážen 1x týdně).

27. Bude svozová firma i nadále akceptovat všechny 
druhy svozových nádob včetně kovových?

Ano. Na barvě nádoby a typu nezáleží. Všechny tyto ná-
doby budou označeny čipem a sváženy jako doposud.

28. Musím si nechat označit čipem svoji popelnici na 
směsný komunální odpad, i když se do nového systé-
mu třídění odpadu nezapojím?

Ano. Veškerý svážený odpad (tříděný i směsný) bude 
evidován.  Množství odpadu z každého svozu bude roz-
počítáno na jednotlivé nádoby pro potřeby „Motivační-
ho programu“. 

Označení nádob na směsný komunální odpad čipy pro-
běhne před rozvozem nádob na tříděný odpad během 
měsíce ledna a února 2017. Občané budou předem in-
formováni, kdy se toto očipování uskuteční. Je nutné, 
aby byly označeny všechny nádoby, které jsou užívány 
na směsný komunální odpad.  

29. Bude město poskytovat zdarma také popelnice a 
kontejnery na směsný komunální odpad?

Město nebude poskytovat žádné nádoby na směsný ko-
munální odpad. Cílem nového systému je vytřídit co 
největší množství využitelných odpadů a vyprodukovat 
tak co nejméně směsného komunálního odpadu. 

30. Jak postupovat při pořízení nové popelnice na 
směsný komunální odpad?

a) Pokud zvažujete koupi nové nádoby na směsný ko-
munální odpad, učiňte tak prosím ještě před plošným 
označením nádob čipy (tj. během měsíce listopadu t. r.). 
Pořiďte si prosím nádobu plastovou (ne kovovou), z dů-
vodu vyšších nákladů na označení čipem u kovových 
nádob. 

20. Pokud bydlí na jednom čísle popisném více do-
mácností, jak bude množství odpadu a související sle-
va vypočítány?

Tato situace nastane u všech bytových domů i u někte-
rých rodinných domů. Všechny domácnosti žijící v da-
ném bytovém (nebo větším rodinném) domě budou 
třídit do společné sady nádob. Při stanovení množství 
odpadu a výpočtu slevy se bude postupovat tak, jak je 
popsáno v  předchozích bodech, tj. vycházet se bude 
z poměru tříděného odpadu a celkového množství od-
padu vyprodukovaného v tomto čísle popisném. Každá 
osoba s trvalým pobytem na tomto čísle popisném má 
nárok na vzniklou slevu. 

21. Může mít více čísel popisných společné nádoby na 
tříděný odpad?

Ano. Tato situace nastane u některých bytových domů 
s více vchody. Celý dům, tedy více čísel popisných bude 
třídit do společné sady nádob. Při stanovení množství 
odpadu a výpočtu slevy se bude postupovat tak, jak je 
popsáno v  předchozích bodech, tj. vycházet se bude 
z poměru tříděného odpadu a celkového množství od-
padu vyprodukovaného společně více čísly popisnými. 
Každá osoba s trvalým pobytem na těchto číslech popis-
ných má nárok na vzniklou slevu.

22. Mohou se dva sousední rodinné domy domluvit a 
vzít si společně sadu nádob?

Ano. V tomto případě bude postupováno, jak je popsá-
no v bodu 21.

23. Může mít 1 číslo popisné více sad nádob na třídění 
odpadu?

U bytových domů to možné není.

U rodinných domů s  2-3 bytovými jednotkami to lze 
umožnit. Každý takový případ bude posouzen individu-
álně. Je nutné zvážit možnosti umístění sady nádob, tak 
aby nenarušovaly estetický vzhled města.   

24. Pokud neodeberu celou sadu nádob (tj. nádobu na 
papír, plast i bioodpad současně), budu mít nárok na 
slevu z poplatku za odpad?

V prvním roce fungování systému (r. 2017) bude po-
skytnuta sleva z poplatku za odpad pouze těm domác-
nostem, které si odeberou všechny nádoby, tj. na papír, 
plast a bioodpad. Takto byl systém nastaven. Pokud bu-
dou odebrány jen některé nádoby, nárok na slevu v r. 
2017 není. 

V dalších letech (od r. 2018) bude sleva počítána podle 
stupně vytřídění odpadu, nebude záležet na druhu od-
padu, který je tříděn, ale na poměru množství tříděného 
(tj. papíru, plastu, bioodpadu nebo jen některého z nich) 
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b) Pokud se v průběhu užívání očipovaná nádoba po-
škodí, uživatel musí tuto skutečnost oznámit městu. 
Město zajistí, aby svozová firma provedla nové označení 
nádoby čipem. 

VEŘEJNÁ SBĚRNÁ „HNÍZDA“

31. Budou se stávající kontejnery na tříděný odpad na 
veřejných sběrných místech po zavedení nového sys-
tému rušit?

Ne. Stávající stanoviště kontejnerů zůstanou zachována. 
Předpokládáme, že se někteří občané do tohoto systému 
nezapojí a budou dále třídit do kontejnerů na veřejných 
sběrných místech. Veškeré odpady z těchto kontejnerů 
budou také zaevidovány do tříděného odpadu města 
a využity pro účely „Motivačního programu“. Předpo-
kládáme, že do budoucna po zapojení většího procenta 
domácností do nového systému budou podle potřeby 
počty kontejnerů sníženy, případně některá stanoviště 
zrušena. Na některá stanoviště budou přidány kontejne-
ry na kovy (viz bod 33.).

32. Jak často bude odpad z  veřejných sběrných míst 
svážen?

Vývoz kontejnerů na papír a plast bude probíhat 1x za 
14 dní (nyní 1x týdně).

Vývoz kontejnerů na sklo a kovy bude probíhat 1x mě-
síčně (sklo stejně jako nyní). 

33. V  „Motivačním programu“ je zmíněno i sklo a 
kovy. Kam se tyto odpady budou ukládat?

Sklo a kovy se budou ukládat do kontejnerů umístěných 
na stávajících veřejných sběrných místech. Kontejnery 
na kovy budou nově umístěny na osmi stanovištích (ul. 
Brněnská u  Jednoty, ul. Hybešova u školy, u Tesca, ul. 
Znojemská u Jednoty, ul. Polní I., Nová Ves, Smolín, 
Velký Dvůr). Nádoby na sklo a kovy nebudou poskyto-
vány do jednotlivých domácností.

BIOODPAD

34. Obecně k biologickému odpadu:

Někteří občané biologický odpad kompostují, vzniklý 
kompost na svých zahradách využijí a budou biologic-
ké odpady kompostovat dále, což je to nejlepší řešení. 
Někteří však na svých zahradách kompostovat nechtějí 
nebo nemohou a bioodpad tak často končí v nádobách 
na směsný komunální odpad. A to i přesto, že je biood-
pady je možné odvést na sběrný dvůr na ul. Loděnická. 
Nový systém je zaměřen právě na snížení množství ko-
munálního odpadu ukládaného na skládku, proto ob-
čanům dáváme možnost třídit bioodpad do svozových 
nádob. Problém vyšší hmotnosti bioodpadu v poměru 
s  ostatními tříděnými odpady částečně řeší navržený 

koeficient. V  případě bioodpadu je zaveden koeficient 
0,5, který pro potřeby výpočtu slevy v rámci „Motivač-
ního programu“ sníží hmotnost svezeného bioodpadu 
na polovinu. Současně je zaveden koeficient 1,75, kte-
rý upravuje hmotnost plastů  - pro potřeby výpočtu je 
hmotnost plastů zvýšena o tři čtvrtiny. Koeficienty byly 
stanoveny podle zkušeností z okolních obcí, kde je po-
dobný systém zaveden.

35. Bude i po zavedení nového systému možnost od-
vézt bioodpady na sběrný dvůr?

Ano, i po zavedení nového systému bude stále možnost 
odkládat bioodpady do kontejneru na sběrném dvoře na 
ul. Loděnická. A samozřejmě i další druhy odpadů, tak 
jako doposud.   

36. Jak bude řešeno, pokud se ukáže, že četnost svozu 
bioodpadu nestačí?

Četnost svozu bioodpadu byla stanovena po zkuše-
nostech z okolních obcí, kde je podobný systém zave-
den a navíc „v sezóně“ zvýšena na 1x týdně. Popelnice 
na bioodpad jsou vybaveny roštem a odvětráváním. V 
zimních měsících předpokládáme, že díky chladnému 
počasí nebude obsah nádob zapáchat. 

Pokud tento problém nastane plošně, četnost svozu jed-
notlivých odpadů bude upravena. V případě individuál-
ních problémů s přeplněností nádob je možné nádobu 
vyměnit za větší, případně si vzít více kusů nádob na 
jeden druh odpadu. 

Co se týká množství, pokud by se jednalo o rodinu s 
větší zahradou nebo obecně s větší produkcí bioodpadu, 
bylo by možné si odebrat více nádob na bioodpad. 

Poté, co bude vybrána svozová firma, budou zveřejněny 
termíny setkání s  občany, kde bude tato problematika 
upřesněna a zodpovězeny další dotazy. Předpokládané 
termíny budou v lednu a únoru 2017.

Dotazy a připomínkami občanů se také budeme zabý-
vat v dalších číslech Pohořelických listů a na webových 
stránkách města.  

Dotazy zodpoví Ing. Ivana Galiová,   
e-mail ivana.galiova@pohorelice.cz, tel. 720 071 497.

za realizační tým
Ing. Ivana Galiová

odbor životního prostředí MěÚ
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Druh odpadu Nádoba ANO NE

PAPÍR modrá
noviny, časopisy, kancelářský papír, 
reklamní letáky, knihy, sešity, krabice, 
lepenku, papírové obaly (např. sáčky)

mokrý, mastný nebo jinak znečištěný papír, 
uhlový a voskovaný papír, použité plenky 
a hygienické potřeby, nápojové kartony, 
obaly od vajíček a roličky toaletního papíru 
(papír lze totiž recyklovat pouze sedmkrát, 
poté už je jeho vlákno příliš krátké a nelze 
z něj papír opět vyrobit)

PLAST +
NÁPOJOVÉ 
KARTONY

žlutá

PET láhve od nápojů (sešlápnuté!), 
kelímky, sáčky, fólie, výrobky a obaly z 
plastů, polystyren
nápojové kartony, obaly od mýdel nebo 
šamponů
drobné znečištění plastových obalů 
nevadí

novodurové trubky, obaly od nebez-
pečných látek (motorové oleje, chemikálie, 
barvy), PVC, podlahové krytiny, molitan, 
gumu, pneumatiky, pěnové plasty, textil z 
umělých vláken, elektrické kabely

SMĚSNÉ 
SKLO zelená láhve od nápojů, skleněné nádoby, 

skleněné střepy, tabulové sklo

keramika, porcelán, autosklo, drátěné sklo 
a zrcadla, obrazovky televizorů, žárovky, 
výbojky, znečištěné skleněné obaly od 
barev či ředidel

BIOODPAD hnědá

odpady z domácností – zbytky a slupky 
ovoce a zeleniny, zeleninová nať, pecky z 
ovoce, pečivo, vaječné a ořešné skořáp-
ky, čajové sáčky, kávová sedlina,  zbytky 
vlasů a vousů, popel ze dřeva, odpady ze 
zahrady – posekaná tráva, listí, větvičky, 
rostliny, hlína z květináčů, piliny, hobliny, 
kůra, plevele, spadané ovoce, seno, sláma.
Bioodpady se nesmí dávat do igelitových 
sáčků!

odpady z kuchyní živočišného původu, 
kosti, maso a kůže, mrtvá těla zvířat a jejich 
exkrementy, omáčky, pomazánky, vařené 
těstoviny a jedlé oleje.
plasty, sklo, sutě a kamení, chemické látky 
a jejich obaly, sáčky z vysavače, cigarety, 
textil, použité plenky,    
silnější větve (o průměru nad 1 cm)      

KOVY kovová 
(pozink)

kovové materiály a výrobky, hliníková 
víčka od jogurtů a jiných potravin, víčka 
od piva, plechovky od nápojů, konzervy.

kovové součástky znečištěné oleji nebo 
jinými nebezpečnými látkami

SMĚSNÝ 
KOM.        

ODPAD
různá to co zbyde po vytřídění využitelných 

složek odpadu

veškerý odpad, který je možné dále využít 
(papír, plast+ nápoj. kartony, sklo, kovy a 
bioodpad), stavební suť, nebezpečné odp.

Jaké odpady patří do jednotlivých NÁDOB

Následující výčet odpadů je orientační. Po spuštění celého systému budou do všech domácností doručeny materi-
ály od svozové firmy, kde bude přesně uvedeno, co do které nádoby patří. Výčet druhů odpadů bude také umístěn 
na sběrných nádobách.


